



ຜູ້ແທນປະຊາຊົນ

PHOUTHEN PASAXON

ສຽງຂອງສະພາແຫ່ງຊາດ

ສໍານັກງານຕັ້ງຢູ່ອາຄານຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂທ: 021 840 430 email: phouthen.na@gmail.com; www.na.gov.la; app: Lao na

03-09
ກຸມພາ
2023
ປີທີ 12
ສະບັບທີ 908
ລາຍສິບປະດາ

ຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ມົງໂກລີ-ລາວ ເຂົ້າຢ້ຽມຂໍ້ນັບປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ

(ສພຊ) ຕອບສະໜອງຕາມການເຊື່ອເຊີນ ຂອງທ່ານ ພົ. ວົງສິກ ພັນທະວົງ ກໍາມະການຄະນະປະຈຳ, ປະທານກໍາມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ທັງເປັນປະທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ລາວ-ມົງໂກລີ ຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ, ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 28 ມັງກອນ-03 ກຸມພາ 2023, ທ່ານ ບາທາຣ໌ບິເລັກ ຢ້ອງຕ້ອງເຜເຣນເລ (Baatarbileg Yondonperenlei) ສະມາຊິກສະພາຄູອານໃຫຍ່ ແຫ່ງ ມົງໂກລີ, ປະທານຄະນະມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ມົງໂກລີ-ລາວ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ເດີນ



ທາງມາຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດ ຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກໃນ ວຽກ ຢູ່ ສປປລາວ. ທ້າວ ກໍເພື່ອປະກອບສ່ວນຮັດ ຈຸດປະສົງຂອງການ ແຫັນ ແລະ ເສີມຂະຫຍາຍ ສາຍພົວພັນມິດຕະພາບ ແລະ ການຮ່ວມມືອັນເປັນມູນເຊື້ອ ທີ່ດີ ລະຫວ່າງ ລາວ-ມົງໂກລີ ກໍຄືການພົວພັນຮ່ວມມືລະ ຫວ່າງ ສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງ ສປປລາວ ແລະ ສະພາຄູອານ

ໃຫຍ່ ແຫ່ງ ມົງໂກລີ ໃຫ້ນັບ ມື້ນັບຂະຫຍາຍຕົວ ແລະ ເປັນ ຮູບປະທໍາຫຼາຍຂຶ້ນ ພ້ອມທັງ ປະກອບສ່ວນສະເຫຼີມສະຫຼອງ ວັນສ້າງຕັ້ງສາຍພົວພັນການ ທຸດ ລາວ-ມົງໂກລີ ຄົບຮອບ 60 ປີ ໃນປີ 2022 ທີ່ຜ່ານມາ. ໃນການຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກຄັ້ງນີ້, ຄະນະ ມິດຕະພາບລັດຖະສະພາ ລາວ- ມົງໂກລີ, ມົງໂກລີ-ລາວ ໄດ້ ພົບປະສອງຝ່າຍນໍາກັນ ທີ່ສະ ພາແຫ່ງຊາດ ເຊິ່ງສອງຝ່າຍໄດ້ ຕີລາຄາຄືນການພົວພັນຮ່ວມ ມື້ໃນໄລຍະຜ່ານມາ ແລະ ພ້ອມກັນປຶກສາຫາລືທິດທາງ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4

ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ຢ້ຽມຢາມເມືອງໄຊບູລີ



ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 2

ກໍາມາທິການບັນດາເຜົ່າ ຮັບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫຼືອ ຈາກຄຣິສຕະຈັກຂ່າວປະເສີດ ສປປລາວ



(ສພຊ) ໃນວັນທີ 30 ມັງກອນ 2023 ກໍາມາທິການ ບັນດາເຜົ່າສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ ຈັດພິທີມອບ-ຮັບເຄື່ອງຊ່ວຍ ເຫຼືອຂຶ້ນທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ແຫ່ງຊາດ ແລະ ກ່າວມອບ ໂດຍການກ່າວຮັບຂອງທ່ານ ໂດຍທ່ານ ສຈ. ຄໍາແພງ ມິດ ຄໍາຈັນ ໂສຕາປະເສີດ ປະທານ ກໍາມາທິການບັນດາເຜົ່າສະພາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4

ຖະແຫຼງຂ່າວຜົນການຄົ້ນຄວ້າ ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງ ເອົາບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງປະເທດຊາດ

(ສພຊ) ໃນຕອນເຊົ້າ ວັນທີ 30 ມັງກອນ 2023 ທ່ານ ພົ. ນາງ ສຸນທອນ ໄຊ ຍະຈັກ ຮອງປະທານຄະນະປະ ຈໍາສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຖະແຫຼງ ຂ່າວກ່ຽວກັບຜົນການຄົ້ນຄວ້າ ພິຈາລະນາ ແລະ ຮັບຮອງເອົາ ບັນຫາສໍາຄັນພື້ນຖານຂອງປະ ເທດຊາດ ໃນກອງປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນຂອງຄະນະປະຈໍາສະ ພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ປະຈໍາ ເດືອນມັງກອນ 2023 ຕໍ່ສື່ ມວນຊືນ ວ່າ: ກອງປະຊຸມສະ ໄໝສາມັນ ຂອງຄະນະປະຈໍາ ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ປະ



ຈໍາເດືອນມັງກອນ 2023 ໄດ້ ຂອງທ່ານ ພົ. ໄຊສິມພອນ ດໍາເນີນເປັນເວລາ 2 ວັນເຕັມ ພິມວິຫານ ກໍາມະການກົມ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 30-31 ມັງ ກອນ 2023 ໂດຍການນໍາພາ

ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4

ກໍາມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພະນັກງານ

(ສພຊ) ເພື່ອປະຕິບັດ ຕາມແຜນການສ້າງຄວາມເຂັ້ມ ແຂງ ໃຫ້ພະນັກງານຂັ້ນວິຊາ ການຂອງກໍາມາທິການປ້ອງ ກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະ ຫງົບ ສະພາແຫ່ງຊາດ ຊຸດທີ IX ແລະ ພະນັກງານຂະແໜງ ການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນ ຄວາມສະຫງົບ ຄະນະກໍາມາທິ



ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 4



ກອງປະຊຸມວຽກງານ ປະຈໍາປີ 2022...
ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 7



ກອງປະຊຸມ ຄົບຄະນະ...
ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 6



ປະທານ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ...
ອ່ານຕໍ່ໜ້າ 5

ຊົມເຊີຍວັນສ້າງຕັ້ງສະຫະພັນກໍາມະບານລາວ ຄົບຮອບ 67 ປີ (01/02/1965-01/02/2023) ຢ່າງສຸດໃຈ!

ຍົກສູງຂົດຄວາມສາມາດໃຫ້ພະນັກງານເສນາທິການຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ



(ສພຊ) ວັນທີ 30-31 ມັງກອນ 2023 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມພະແນກການສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາແຂວງ ນະຄອນຫຼວງຜະບາງ ໄດ້ຈັດກອງປະຊຸມເຝິກອົບຮົມຍົກສູງຂົດຄວາມສາມາດໃຫ້ພະນັກງານເສນາທິການຂອງສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ແລະ ພະນັກງານສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳກ່ຽວກັບການເກັບກຳ ແລະ ສະໜອງຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ, ວຽກງານທ້ອງຖານ, ວຽກງານແກະຄຳເຫັນ ແລະ ການຄົ້ນຄວ້າເອກະສານຢູ່ໃນກອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ສາຍອຸ ພູມສາລີ ຮອງຫົວໜ້າສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ເຂົ້າຮ່ວມມີຮອງຫົວໜ້າສະຖາບັນຄົ້ນຄວ້ານິຕິກຳ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າສູນເຝິກອົບຮົມ ແລະ ສູນຂໍ້ມູນຂ່າວສານ, ຫົວໜ້າ-

ຮອງຫົວໜ້າພະແນກ, ພະນັກງານ-ວິຊາການຈາກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ 9 ແຂວງ ຄື: ຜົງສາລີ, ຫຼວງນ້ຳທາ, ອຸດົມໄຊ, ບໍ່ແກ້ວ, ຫຼວງພະບາງ, ໄຊຍະບູລີ, ຫົວພັນ, ຊຽງຂວາງ ແລະ ໄຊສົມບູນ ເຂົ້າຮ່ວມ. ທັງນີ້, ເພື່ອຍົກລະດັບຄວາມຮັບຮູ້, ຄວາມເຂົ້າໃຈຂອງພະນັກງານທີ່ເປັນເສນາທິການໃຫ້ແກ່ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ໂດຍສະເພາະຜູ້ເຂົ້າເຝິກອົບຮົມກ່ຽວກັບວຽກງານການເກັບກຳ ແລະ ສະໜອງຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ, ວຽກງານທ້ອງຖານ



ງານຫຼັກແຫຼ່ງພາຍໃນເມືອງເຂົ້າຮ່ວມ. ໃນໂອກາດດັ່ງກ່າວ, ທ່ານ ອ່ອນລຳພັນ ບົວສີແກ້ວ ກຳມະການພັກແຂວງ, ເລຂາພັກເມືອງ ເຈົ້າເມືອງໄຊບຸລີ ຕາງໜ້າການນຳເມືອງ ໄດ້ກ່າວຕັ້ງປະຕິບັດແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງເມືອງ ແລະ ການຜະລິດເປັນສິນຄ້າ, ການພັດທະນາຊຸມນະບົດ ແລະ ລົບລ້າງຄວາມທຸກຍາກ, ການແກ້ໄຂບັນຫາຢາເສບຕິດພາຍໃນເມືອງ ໃນໄລຍະ 1 ປີຜ່ານມາ ແລະ ວຽກງານຈຸດສຸມທີ່ຈະຕ້ອງໄດ້ສືບຕໍ່ແກ້ໄຂໃນຕໍ່ໜ້າ ເຊິ່ງມີຫຼາຍດ້ານທີ່ຜື່ນເດັ່ນ ເປັນຕົ້ນສາມາດຈັດເກັບລາຍຮັບເຂົ້າງົບປະມານເມືອງໄດ້ 3,9 ຕື້ກວ່າກີບ ເທົ່າກັບ 104,75% ລົ້ນແຜນການປີ

2022 (ແຜນການປີ 2022 ແມ່ນ 3,8 ຕື້ກວ່າກີບ) ສ້າງຕັ້ງກຸ່ມການຜະລິດໄດ້ 67 ກຸ່ມ, ນອກຈາກນີ້ ຍັງມີວຽກງານທີ່ສຳຄັນ ແລະ ສາມາດຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໄດ້ດີອີກຫຼາຍດ້ານ. ພາຍຫຼັງທີ່ໄດ້ຮັບຟັງການລາຍງານຂອງທ່ານເຈົ້າເມືອງໄຊບຸລີ ແລ້ວ, ທ່ານປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ກໍໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມ ແລະ ໃຫ້ທິດຊີ້ນຳໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຕ່າງໆພາຍໃນເມືອງ ເປັນຕົ້ນການຈັດຕັ້ງຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມໃຫຍ່ຄັ້ງທີ XI ຂອງພັກ, ການຈັດຕັ້ງແຜນພັດທະນາເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງເມືອງ, ການຮັບເຂົ້າງົບປະມານເມືອງໄດ້ ຕໍ່ການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງຄະນະສະມາຊິກສະພາ

ທັນເວລາ. ກອງປະຊຸມ ໄດ້ຮັບຟັງການສະເໜີບົດຮຽນການແກະຄຳເຫັນຜູ້ແທນກອງປະຊຸມ ແລະ ສ້າງເປັນປຶ້ມປະມວນ; ຄວາມຮູ້ພື້ນຖານກ່ຽວກັບວຽກງານທ້ອງຖານ (ການໃຫ້ບໍລິການ, ການຕິດສັນປຶ້ມ, ການເກັບເອກະສານ ແລະ ການຂົນຂວາຍຊັບພະຍາກອນປຶ້ມ) ແລະ ການເກັບກຳ ແລະ ສະໜອງຂໍ້ມູນ-ຂ່າວສານ ໃຫ້ສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ. ກອງປະຊຸມຄັ້ງນີ້, ໄດ້ຮັບສະໜັບສະໜູນດ້ານງົບປະມານຈາກທຶນຊ່ວຍເຫຼືອລ້າຂອງອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນແລະ ງົບປະມານສົມທົບຈາກຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ. (ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ)

ປະທານ... (ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

(ສພຊ) ໃນວັນທີ 20 ມັງກອນຜ່ານມາ. ທ່ານ ປອ. ໄຊສົມພອນ ພົມວິຫານ ກຳມະການກົມການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍພັນລະຍາ ແລະ ຄະນະ ຈາກສະພາແຫ່ງຊາດ, ການນຳຈາກພະແນກການຕ່າງໆຂອງແຂວງສະຫວັນນະເຂດ ໄດ້ພົບປະຢ້ຽມຢາມຄະນະພັກ, ອົງການປົກຄອງ, ຫ້ອງການອ້ອມຂ້າງ, ພະນັກງານຫຼັກແຫຼ່ງຂອງເມືອງໄຊບຸລີ ທີ່ສະໂມສອນຫ້ອງວ່າການປົກຄອງເມືອງໄຊບຸລີ ແຂວງສະຫວັນນະເຂດ. ມີບັນດາຄະນະພັກ, ຄະນະປົກຄອງເມືອງ, ຫົວໜ້າຫ້ອງການ, ຄະນະຫ້ອງການ, ກຳລັງ ປກຊ-ປກສ, ພະນັກ

ປະຊາຊົນແຂວງ ທີ່ປະຈຳຢູ່ເມືອງໄຊບຸລີ, ໃນໂອກາດດຽວກັນທ່ານປະທານສະພາແຫ່ງຊາດ ພ້ອມດ້ວຍຄະນະ ຍັງໄດ້ມອບອຸປະກອນການແຜ່ນຈຳນວນໜຶ່ງ ໃຫ້ຫ້ອງການສາທາລະນະສຸກເມືອງເພື່ອນຳໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກງານວິຊາສະເພາະ. ຈາກນັ້ນ, ຄະນະ ໄດ້ສືບຕໍ່ຢ້ຽມຢາມກຸ່ມຊາວນາບ້ານດົງຍາງ, ການກໍ່ສ້າງຄອງເໝືອງໂຄງການຊົນລະປະທານບ້ານດົງຍາງ, ການກໍ່ສ້າງຄັນຄູຕ້ານຖ້ວມບ້ານກ້າງປາ ຫາບ້ານຫາດຊາຍສູງ, ຢ້ຽມຢາມໂຄງການຈັກສູບນ້ຳຊົນລະປະທານ ບ້ານຕົ້ນແຫນ ແລະ ຢ້ຽມຢາມກຸ່ມການລ້ຽງໄກ່ແບບເປັນຝາມຢູ່ບ້ານມະນີລາດ.



ຄັດໂດຍ: ຫອມສະນິດ

▣ ໃນໄລຍະຜ່ານມາ, ສປປລາວ ໄດ້ສຸມຄວາມພະຍາຍາມເປັນພິເສດ ຕໍ່ການພັດທະນາ ແລະ ເສີມສ້າງລະບົບປົກປ້ອງເດັກ ເຊິ່ງໃນເດືອນມັງກອນ 2022 ກະຊວງແຮງງານ ແລະ ສະຫວັດດີການສັງຄົມ ໄດ້ອອກ "ຂໍ້ຕົກລົງວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງຄະນະກຳມະການປົກປ້ອງ ແລະ ຊ່ວຍເຫຼືອເດັກ" ເຊິ່ງໄດ້ກຳນົດບົດບາດ, ຄວາມຮັບຜິດຊອບ ແລະ ຂັ້ນຕອນການເຮັດວຽກຂອງຄະນະກຳມະການປົກປ້ອງ ແລະ ຊ່ວຍເຫຼືອເດັກໃນຂັ້ນຕ່າງໆ ເພື່ອເປັນພື້ນຖານໃຫ້ແກ່ການປະຕິບັດວຽກງານການປົກປ້ອງ ແລະ ການຊ່ວຍເຫຼືອເດັກໃນທົ່ວປະເທດ ຢ່າງມີປະສິດທິຜົນ; ພ້ອມນັ້ນ, ຍັງໄດ້ມີແຜນດຳເນີນງານແຫ່ງຊາດ 5 ປີ ເພື່ອສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ແກ່ລະບົບປົກປ້ອງເດັກ ໃນ ສປປລາວ ເຊິ່ງຈະເລີ່ມຈັດຕັ້ງປະຕິບັດໃນໄລຍະແຕ່ປີ 2022-2026.

ໝສ. ປະຊາຊົນ 30/01/2023

▣ ສະຫະພັນພະດຸງຄັນສາກົນ (ICM) ເປັນອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນທີ່ບໍ່ສັງກັດລັດຖະບານ ມີພາລະບົດບາດຮັບຮອງມາດຕະຖານສາກົນ ທັງເປັນຕົວແທນຕາງໜ້າໃຫ້ແກ່ວຽກງານພະດຸງຄັນໃນທົ່ວໂລກ ໄດ້ປະກາດຮັບຮອງເອົາສູນການສຶກສາພະດຸງຄັນ 3 ແຫ່ງ ໃນ ສປປລາວ ຄື: ວິທະຍາໄລວິທະຍາສາດສຸຂະພາບ ຈຳປາສັກ, ຫຼວງພະບາງ ແລະ ຊຽງຂວາງ ໄດ້ມາດຕະຖານສາກົນ ເຊິ່ງການຮັບຮອງດັ່ງກ່າວແມ່ນອີງໃສ່ຫຼັກການປະຕິບັດທີ່ດີທີ່ສຸດຂອງສາກົນ.

ໝສ. ປະເທດລາວ 31/01/2023

▣ ກະຊວງສຶກສາທິການ ແລະ ກິລາ ຮັບຮອງເນື້ອໃນຫຼັກສູດ, ປຶ້ມແບບຮຽນ ແລະ ຄູ່ມືຄູ ຊັ້ນປະຖົມສຶກສາປີທີ 5 ມີ 3 ວິຊາຄື: ວິຊາພາສາລາວ, ວິທະຍາສາດ ແລະ ສິ່ງແວດລ້ອມ ແລະ ພາສາອັງກິດ ພ້ອມທັງໄດ້ຈັດພິມປຶ້ມແບບຮຽນ ແລະ ຄູ່ມືຄູ ເຊິ່ງຈະແຈກຢາຍໃຫ້ບັນດາໂຮງຮຽນທັງໝົດໃນ ສປປລາວ ໃນສິກປີ 2023-2024.

ໝສ.ປະເທດລາວ 31/01/2023

▣ ສະພາການຄ້າ ແລະ ອຸດສາຫະກຳແຫ່ງຊາດລາວ ຈະເປີດງານຜະລິດຕະພັນລາວ ປະຈຳປີ 2023 (Made In Laos 2023) ຈະໄດ້ຈັດຂຶ້ນ ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 10-19 ກຸມພາ 2023 ຢູ່ສູນການຄ້າ ລາວ-ໄອເຕັກ ເພື່ອເປັນການຝຶກຝາກຜະລິດຕະພັນ ແລະ ສິ່ງເສີມຜະລິດຕະພັນລາວສຸ່ສາກົນ ພາຍໃນງານຈະມີຫຼາຍຜະລິດຕະພັນ ທີ່ຜະລິດ ແລະ ປະກອບຢູ່ ສປປລາວ ເຂົ້າຮ່ວມຫລາຍກວ່າ 200 ຫ້ອງວາງສະແດງ ຈາກຫລາຍກວ່າ 130 ຜູ້ປະກອບການ ແລະ ຫົວໜ່ວຍທຸລະກິດຈາກຫລາຍຂະແໜງການເຊັ່ນ: ຂະແໜງຜະລິດຕະພັນສິນຄ້າໜຶ່ງເມືອງໜຶ່ງຜະລິດຕະພັນ (ໂອດັອບ), ຜະລິດຕະພັນເມກອິນລາວ, ຜະລິດຕະພັນຫັດຖະກຳ, ຜະລິດຕະພັນອາຫານ ແລະ ເຄື່ອງດື່ມ, ຜະລິດຕະພັນອຸດສາຫະກຳ. ນອກນີ້, ຍັງມີຜະລິດຕະພັນໄອທີ, ຂົນສົ່ງ, ທະນາຄານ ແລະ ການບໍລິການ ແລະ ຜະລິດຕະພັນລາວ ຫັດຖະກຳໄມ້ປ່ອງ, ຜະລິດຕະພັນເຝີນິເຈີ ແລະ ຜະລິດຕະພັນກະສິກຳ.

ໝສ. ປະເທດລາວ 01/02/2023



ຄະນະ...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ແຜນການພົວພັນຮ່ວມມືໃນຕໍ່ໜ້າ ລະຫວ່າງ ຄະນະພັດທະນາພາບລັດຖະສະພາ ລາວ-ມິງໂກລີ, ມິງໂກລີ-ລາວ ໃນນາມທີ່ເປັນກົນໄກໜຶ່ງຂອງສອງອົງການນິຕິບັນຍັດ ລາວ-ມິງໂກລີ ເພື່ອຊຸກຍູ້ ແລະ ສົ່ງເສີມການພົວພັນ ແລະ ຮ່ວມມືລະຫວ່າງສອງອົງການນິຕິບັນຍັດ, ສອງຝ່າຍໄດ້ຕີລາຄາສູງຕໍ່ສາຍພົວພັນພັດທະນາອັນເປັນມູນເຊື້ອ ແລະ ການຮ່ວມມືທີ່ດີລະຫວ່າງ ສປປລາວ ແລະ ມິງໂກລີ ແລະ ສອງອົງການນິຕິບັນຍັດ ກໍຄືຄະນະພັດທະນາພາບລັດຖະສະພາລາວ-ມິງໂກລີ ເຊິ່ງເຫັນວ່າສອງປະເທດໄດ້ຮັບການສົ່ງເສີມການຮ່ວມມືທາງດ້ານການເມືອງເປັນສ່ວນໃຫຍ່, ແຕ່ການພົວພັນເສດຖະກິດຍັງບໍ່ທັນສູງ ເນື່ອງຈາກຈຸດພິເສດທາງດ້ານພູມິປະເທດທີ່ຢູ່ຫ່າງໄກກັນ, ແຕ່ແນວໃດກໍຕາມ ສອງຝ່າຍຈະໄດ້ພ້ອມກັນຊຸກຍູ້ໃຫ້ມີການແລກປ່ຽນການຢ້ຽມຢາມຂອງຄະນະຜູ້ແທນຂັ້ນສູງ ແຕ່ສູນກາງລົງຮອດທ້ອງຖິ່ນ ລະຫວ່າງ ສອງປະເທດ ເວົ້າລວມ, ເວົ້າສະເພາະ ລະຫວ່າງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ສະພາຄູອານາໄຫຍ່ ມິງໂກລີ ໃຫ້ນັບມື້ນັບໄດ້ຮັບການໄປມາຫາສູນຢ່າງເປັນປະຈຳ ແລະ ຕໍ່ເນື່ອງ ເປັນຕົ້ນແມ່ນສອງຝ່າຍໄດ້ມີການແລກປ່ຽນຄະນະຜູ້ແທນຢ້ຽມຢາມເຊິ່ງກັນແລະກັນ, ມີການສົ່ງສານອວຍພອນກັນໃນວັນສຳຄັນຕ່າງໆ ແລະ ສະໜັບສະໜູນ ແລະ ຊ່ວຍເຫຼືອເຊິ່ງກັນແລະກັນ, ໃນເວທີລັດຖະສະພາພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ. ພິເສດ, ສອງຝ່າຍຈະຊຸກຍູ້ສອງລັດຖະບານ ເພື່ອຍົກສູງການຮ່ວມມືທາງດ້ານເສດຖະກິດ, ການຄ້າ, ການທ່ອງທ່ຽວໃຫ້ເປັນຮູບປະທ້າງຂຶ້ນ ເຊິ່ງລາວມີເງື່ອນໄຂທາງດ້ານຄົມມະນາຄົມ ເຊັ່ນ: ລົດໄຟຄວາມໄວສູງ ແລະ ອານາຄົດຈະຊຸກຍູ້ໃຫ້ມີຖ້ຽວບິນໂດຍກົງຮ່ວມ

ກັນ ເພື່ອເປັນເງື່ອນໄຂໃນການຊຸກຍູ້ການຄ້າ, ການລົງທຶນ, ການທ່ອງທ່ຽວ ແລະ ອື່ນໆ. ໃນໂອກາດມາຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກໃນຄັ້ງນີ້, ຄະນະຜູ້ແທນ ຍັງໄດ້ເຂົ້າຢ້ຽມຢາມຂໍ້ນັບທ່ານ ປອ. ໄຊສິມພອນ ພົມວິຫານ ປະທານສະພາແຫ່ງຊາດລາວ ແລະ ທ່ານ ສອນໄຊ ສີພັນດອນ ນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ແຫ່ງ ສປປລາວ, ພົບປະເຮັດວຽກກັບປະທານກຳມາທິການການຕ່າງປະເທດຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ, ເທດຂອງສະພາແຫ່ງຊາດລາວ, ແລະ ປ່າໄມ້, ລັດຖະມົນຕີກະຊວງສາທາລະນະສຸກ, ປະທານຄະນະກຳມະການຮ່ວມມືມິງໂກລີ-ລາວ. ນອກຈາກນີ້, ຄະນະຜູ້ແທນຍັງຈະໄດ້ເດີນທາງໄປເຄື່ອນໄຫວຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກ ຢູ່ແຂວງຫຼວງນ້ຳທາ ເພື່ອສຶກສາ ແລະ ກັບກຳຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບນະໂຍບາຍເຊື່ອມໂຍງ ແລະ ເຊື່ອມຈອດ ກັບພາກພື້ນ ແລະ ສາກົນ ຂອງ ສປປລາວ ໂດຍຖືເອົາເສັ້ນທາງທາງລົດໄຟລາວ-ຈີນ ເປັນທ່າແຮງອັນສຳຄັນ ທີ່ ສປປລາວ ແລະ ມິງໂກລີ ຈະສືບຕໍ່ເພີ່ມທະວີການຮ່ວມມືກັນໃນຕໍ່ໜ້າ ແລະ ຢ້ຽມຢາມ ແລະ ເຮັດວຽກ ຢູ່ແຂວງຫຼວງພະບາງ ເພື່ອສຳຜັດກັບວັດທະນະທຳ, ຮີດຄອງປະເພນີ, ທຳມະຊາດທີ່ສວຍງາມ ແລະ ອຸດົມສົມບູນ ຂອງເມືອງມໍລະດົກໂລກ ຕື່ມອີກ.

ຖະແຫຼງ...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ການເມືອງສູນກາງພັກ, ປະທານຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ໂດຍມີບັນດາທ່ານຮອງປະທານຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ, ບັນດາທ່ານກຳມະການຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ ຈຳນວນ 15 ທ່ານ. ຜ່ານການຄົ້ນຄວ້າພິຈາລະນາ, ປະກອບຄໍາຄິດຄໍາເຫັນຢ່າງເລິກເຊິ່ງຖີ່ຖ້ວນຂອງບັນດາທ່ານຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ຕໍ່ຄໍາສະເໜີຂອງນາຍົກລັດຖະມົນຕີ ກ່ຽວກັບການພິຈາລະນາ

ຮັບຮອງເອົາການຍົກຍ້າຍ ແລະ ແຕ່ງຕັ້ງສະມາຊິກລັດຖະບານ ຢູ່ໃນກອງປະຊຸມຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດປະຈຳເດືອນ ມັງກອນ 2023 ໃນວາລະຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 30 ມັງກອນ 2023 ໄດ້ຕົກລົງດັ່ງນີ້: ຕາງໜ້າຄະນະປະຈຳສະພາແຫ່ງຊາດ ມີຄວາມຍິນດີ ແລະ ຖືເປັນກຽດແຈ້ງມາຍັງບັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ, ພະນັກງານ, ທະຫານ, ຕໍາຫຼວດ, ຊາວຜູ້ລັດຖະມົນຕີກະຊວງກະສິກໍາ ແລະ ພັນດາທ່ານສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂົ້າຮ່ວມ. ກອງປະຊຸມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພະນັກງານຂັ້ນວິຊາການຂົງເຂດປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ໃນຄັ້ງນີ້ ບັນດານັກສຳມະນາກອນ ທ່ານ ພົມ ປອ. ວິງສັກ ໄດ້ຮັບຝັງພາລະບົດບາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບ ແລະ ການພິຈາລະນາຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທ່າປະທານຂອງທ່ານ ພົມ ປອ. ວິງສັກ ພັນທະວົງ ປະທານກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ມີບັນດາທ່ານຕາງໜ້າຈາກຄະນະກຳມະການຂອງກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ແຂກຖືກເຊີນ, ທ່ານນັກວິທະຍາກອນມາຈາກກຳມາທິການຍຸຕິທຳ, ກົດໝາຍ ແລະ ກົມເລຂານຸການ ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂົ້າຮ່ວມ. ກອງປະຊຸມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພະນັກງານຂັ້ນວິຊາການຂົງເຂດປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ໃນຄັ້ງນີ້ ບັນດານັກສຳມະນາກອນ ທ່ານ ພົມ ປອ. ວິງສັກ

ກຳມາທິການ...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ກຳມາທິການ ແລະ ປກຊ-ປກສ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ຊຸດທີ II ປະຈຳປີ 2022, ໃນວັນທີ 26 ມັງກອນ 2022 ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ພົມ ປອ. ວິງສັກ ພັນທະວົງ ປະທານກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ມີບັນດາທ່ານຕາງໜ້າຈາກຄະນະກຳມະການຂອງກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ແຂກຖືກເຊີນ, ທ່ານນັກວິທະຍາກອນມາຈາກກຳມາທິການຍຸຕິທຳ, ກົດໝາຍ ແລະ ກົມເລຂານຸການ ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂົ້າຮ່ວມ. ກອງປະຊຸມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພະນັກງານຂັ້ນວິຊາການຂົງເຂດປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ໃນຄັ້ງນີ້ ບັນດານັກສຳມະນາກອນ ທ່ານ ພົມ ປອ. ວິງສັກ ໄດ້ຮັບຝັງພາລະບົດບາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບ ແລະ ການພິຈາລະນາຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທ່າປະທານຂອງທ່ານ ພົມ ປອ. ວິງສັກ ພັນທະວົງ ປະທານກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ມີບັນດາທ່ານຕາງໜ້າຈາກຄະນະກຳມະການຂອງກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ແຂກຖືກເຊີນ, ທ່ານນັກວິທະຍາກອນມາຈາກກຳມາທິການຍຸຕິທຳ, ກົດໝາຍ ແລະ ກົມເລຂານຸການ ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂົ້າຮ່ວມ. ກອງປະຊຸມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພະນັກງານຂັ້ນວິຊາການຂົງເຂດປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ໃນຄັ້ງນີ້ ບັນດານັກສຳມະນາກອນ ທ່ານ ພົມ ປອ. ວິງສັກ

ໄດ້ຮັບຝັງພາລະບົດບາດ ວ່າດ້ວຍການຮັບ ແລະ ການພິຈາລະນາຄໍາຮ້ອງຂໍຄວາມເປັນທ່າປະທານຂອງທ່ານ ພົມ ປອ. ວິງສັກ ພັນທະວົງ ປະທານກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ, ມີບັນດາທ່ານຕາງໜ້າຈາກຄະນະກຳມະການຂອງກຳມາທິການປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ແຂກຖືກເຊີນ, ທ່ານນັກວິທະຍາກອນມາຈາກກຳມາທິການຍຸຕິທຳ, ກົດໝາຍ ແລະ ກົມເລຂານຸການ ຄະນະເລຂາທິການສະພາແຫ່ງຊາດ ເຂົ້າຮ່ວມ. ກອງປະຊຸມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງໃຫ້ພະນັກງານຂັ້ນວິຊາການຂົງເຂດປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ໃນຄັ້ງນີ້ ບັນດານັກສຳມະນາກອນ ທ່ານ ພົມ ປອ. ວິງສັກ

ພັນທະວົງ ໄດ້ຮຽກຮ້ອງມາຍັງນັກວິທະຍາກອນ ຈຶ່ງເອົາໃຈໃສ່ຢ່າງປະທັບ ເພື່ອຖ່າຍທອດຄວາມຮູ້ໃຫ້ນັກສຳມະນາກອນກໍຄືພະນັກງານຂັ້ນວິຊາການຂົງເຂດປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ນັບທັງຢູ່ຂັ້ນສະພາແຫ່ງຊາດ ແລະ ສະພາປະຊາຊົນຂັ້ນແຂວງ ທີ່ມາເຝິກອົບຮົມຄັ້ງນີ້ ກໍາໄດ້ບົດຮຽນຕ່າງໆ ແລະ ຮຽກຮ້ອງມາຍັງນັກສຳມະນາກອນ ຈຶ່ງເອົາໃຈໃສ່ຝັງການບັນລະຍາຍເນື້ອໃນເອກະສານໃຫ້ດີ ອັນໃດບໍ່ທັນເຂົ້າໃຈຈຶ່ງກ້າຫານຖາມຄືນ ແລະ ປະກອບຄໍາເຫັນດ້ວຍຄວາມສ້າງສັນ, ຫວັງວ່າບັນດາສະຫາຍຈະເຊິດຊອດຄວາມຮັບຜິດຊອບການເມືອງຂອງຕົນ ເຂົ້າໃນການ ຄົ້ນຄວ້າ, ປະກອບຄໍາເຫັນຕໍ່ທຸກບັນຫາຢ່າງຖີ່ຖ້ວນ, ພາວະວິໄສ ແລະ ເລິກເຊິ່ງ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ກອງປະຊຸມສ້າງຄວາມເຂັ້ມແຂງ ໃນຄັ້ງນີ້ ບັນລຸຕາມຈຸດປະສົງ ແລະ ລະດັບຄາດໝາຍທີ່ວາງໄວ້.



ກຳມາທິການບັນດາເຜົ່າ...

(ຕໍ່ຈາກໜ້າ 1)

ປະຊາ ຮອງປະທານສູນລວມຄຣິສຕະຈັກຂ່າວປະເສີດ ສປປລາວ ມີບັນດາທ່ານຄະນະຜູ້ແທນທັງສອງຝ່າຍເຂົ້າຮ່ວມເປັນສັກຂີພິຍານ. ເຄື່ອງທີ່ນຳມາມອບໃນຄັ້ງນີ້ ປະກອບມີ: ຜ້າຫ້ມ ແລະ ເຄື່ອງນຸ່ງກັນໜາວ ຈຳນວນ 160 ຊຸດ ລວມມູນຄ່າເຄື່ອງ ແລະ ການຂົນສົ່ງເປັນຈຳນວນເງິນ 11 ລ້ານກີບ. ທັງນີ້, ເຄື່ອງອຸປະກອນດັ່ງກ່າວແມ່ນຈະນຳໄປຊ່ວຍເຫຼືອແຈກຢາຍໃນເວລາທີ່ຄະນະຜູ້ແທນສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ເຄື່ອນໄຫວພົບຜູ້ມີສິດເລືອກຕັ້ງຢູ່ເຂດທຸລະກິດດານ ແລະ ຂາດຂົນ. (ສອນສັກ ວັນວິໄຊ)

ກອງປະຊຸມຄົບຄະນະຂອງ 2 ຄະນະກຳມະການ ສພຂ ໄຊຍະບູລີ



(ສພຊ) ໃນລະຫວ່າງວັນທີ 18-19 ມັງກອນ 2023 ທີ່ຫ້ອງປະຊຸມສະພາປະຊາຊົນແຂວງໄຊຍະບູລີ ໄດ້ມີກອງປະຊຸມຄົບຄະນະຂອງ 2 ຄະນະກຳມະການ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ໄຊຍະບູລີ ປະຈຳປີ 2022 ຄື: ກອງປະຊຸມຄົບຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ (ຄວສຜ) ປະຈຳປີ 2022 ໂດຍການເປັນປະທານຂອງທ່ານ ບຸນໄທ ສີເທບ ປະທານ ຄະນະກຳມະການ ດັ່ງກ່າວ; ເຂົ້າຮ່ວມໂດຍທ່ານ ນາງ ວິລະພອນ ທອງພິມ ຮອງປະທານ ສພຂ, ມີສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ (ສສຊ) ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ, ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສສຂ), ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການ, ອົງການ, ກົມກອງ, ຮອງເຈົ້າເມືອງ 11 ເມືອງ, ຫົວໜ້າ, ຮອງຫົວໜ້າຫ້ອງການຕະຫຼອດຮອດພະນັກງານຫຼັກແຫຼ່ງເຂົ້າຮ່ວມຮູບແບບເຊິ່ງໜ້າ ແລະ ວິດີໂອທາງໄກ ແລະ ກອງປະຊຸມຄົບຄະນະຂອງຄະນະກຳມະການຍຸຕິທຳ ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ (ຄຍປປ) ປະຈຳປີ 2022 ເປັນປະທານໂດຍທ່ານ ສິມມະນາ ປິນທິບ ປະທານ ຄຍປປ; ເຂົ້າຮ່ວມມີຮອງປະທານ ຄຍປປ, ສສຂ, ຫົວໜ້າ-ຮອງຫົວໜ້າພະແນກການ-ອົງການໄອຍະການປະຊາຊົນແຂວງ, ສານປະຊາຊົນແຂວງ, ກອງບັນຊາການປກສ ແຂວງ, ຮອງເຈົ້າເມືອງ 11 ເມືອງ ພ້ອມດ້ວຍພະນັກງານຫຼັກແຫຼ່ງພາຍໃນຄະນະກຳມະການດັ່ງກ່າວ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ໃນວາລະກອງປະຊຸມ ຜູ້ເຂົ້າຮ່ວມໄດ້ຮັບຮ່າງບົດສະຫຼຸບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວ ປະຈຳປີ 2023 ຄວສຜ ເຊິ່ງແມ່ນກົງຈັກການຈັດຕັ້ງໜຶ່ງຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ມີພາລະບົດບາດເປັນເລຂາທິການໃຫ້ແກ່ກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ກຳມະການບັນດາເຜົ່າ ສະພາ

ແຫ່ງຊາດ ແລະ ສພຂ ກໍຄືຄະນະປະຈຳ ສພຂ ໃນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານຕາມຂອບເຂດ ສິດ ແລະ ໜ້າທີ່ຂອງຕົນເປັນຕົ້ນແມ່ນການຄົ້ນຄວ້າປະກອບຄຳເຫັນຕໍ່ການສ້າງ ແລະ ປັບປຸງນິຕິກຳໃຫ້ກົດໝາຍ ຄົ້ນຄວ້າ ແລະ ສະເໜີບັນຫາສຳຄັນຂອງແຂວງ, ຂອງເມືອງ ກົງຈັກການຈັດຕັ້ງຂອງ ຄວສຜ ປະກອບມີ 2 ຂະແໜງຄື: ຂະແໜງວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ຂະແໜງບັນດາເຜົ່າ.

ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຍົກໃຫ້ເຫັນດ້ານດີ, ດ້ານອ່ອນ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້ ພ້ອມທັງວາງທິດທາງການເຄື່ອນໄຫວ ປະຈຳປີ 2023 ເພື່ອດຳເນີນຊີວິດການເມືອງປະຈຳປີຂອງຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ ເປັນການຕີລາຄາຄືນຜົນສຳເລັດດ້ານດີ, ດ້ານອ່ອນ, ຂໍ້ຄົງຄ້າງ ແຫ່ງການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມຄົບຄະນະປະຈຳປີ 2021 ຂອງຕົນ ແລະ ວາງທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວປີ 2023 ໃຫ້ສອດຄ່ອງກັບໜ້າທີ່ການເມືອງ ພ້ອມດຽວກັນນີ້ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຜ່ານຜົນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດມະຕິກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທືອທີ 2 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ຊຸດທີ 2 ໃນໄລຍະ 1 ປີ ຜ່ານມາ ກະກຽມໃຫ້ແກ່ການດຳເນີນກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທືອທີ 4 ຂອງສພຂ ຊຸດທີ II ທີ່ຈະໄຂຂຶ້ນໃນຕໍ່ໜ້ານີ້.

ກອງປະຊຸມຍັງໄດ້ຮັບຮ່າງການໂອ້ລົມຈາກທ່ານ ນາງ ວິລະພອນ ທອງພິມ ເຊິ່ງທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍບັນດາຜູ້ແທນກອງປະຊຸມທີ່ມີອົງສາຍຸກກະດານເມືອງຂອງຕົນ, ເຂົ້າໃນການຄົ້ນຄວ້າເຫັນໃສ່ບົດລາຍງານຂອງຜາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງຢ່າງສ້າງສັນ ແລະ ກົງໄປກົງມາ, ເອົາໃຈໃສ່ເພີ່ມທະວີການພົວພັນປະສານງານ ກັບຜາກສ່ວນກ່ຽວຂ້ອງ; ສຸມໃສ່ຜັນຂະຫຍາຍບັນດານິຕິກຳ, ກົດໝາຍ, ລະບຽບການຕ່າງໆ ທີ່ໄດ້ຮັບຮອງ ແລະ ວາງອອກໃນໄລຍະຜ່ານມາ; ສືບຕໍ່ປັບປຸງແບບແຜນວິທີເຮັດວຽກຂອງຕົນໃຫ້ມີຄຸນນະພາບອັນໃໝ່ ບົນພື້ນຖານການປັບປຸງກົງຈັກໃໝ່ ແລະ ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ຂະແໜງການກ່ຽວຂ້ອງຈົ່ງສືບຕໍ່ເອົາໃຈໃສ່ສຸ່ມຊຶມຈັດຕັ້ງປະຕິບັດບັນດາຄາດໝາຍທີ່ຍິ່ງບໍ່ບັນລຸ.

(ອິນທິ ຂຽວສີຝ້າ)

ກອງປະຊຸມຄົບຄະນະຂອງ 3 ຄະນະກຳມະການ ສະພາປະຊາຊົນແຂວງໄຊສົມບູນປະຈຳປີ 2022



(ສພຊ) ໃນຕອນເຊົ້າຂອງວັນທີ 23 ມັງກອນ 2023 ຢູ່ຫ້ອງປະຊຸມສະໄມສອນເມືອງອະນຸວົງ ໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມຂອງ 3 ຄະນະກຳມະການ ປະຈຳປີ 2022 ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ (ສພຂ) ໄຊສົມບູນ ໂດຍເປັນປະທານຮ່ວມຂອງທ່ານ ສິມດີ ວົງພະຈັນ ປະທານຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ, ທ່ານ ທອງພຽນ ກົງສະເດັດ ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການຍຸຕິທຳ ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ແລະ ທ່ານ ນາງ ຄຳຫຼ້າ ທອງສີວອນ ຮອງປະທານຄະນະກຳມະການເສດຖະກິດ ແຜນການ ແລະ ການເງິນ; ມີບັນດາທ່ານຄະນະປະຈຳສະພາປະຊາຊົນແຂວງ, ສສຂ ປະຈຳເມືອງ, ພະນັກງານພາຍໃນ ສພຂ ເຂົ້າຮ່ວມຢ່າງພ້ອມພຽງ.

ກອງປະຊຸມໃນຄັ້ງນີ້ ກໍເພື່ອຜັນຂະຫຍາຍມະຕິກອງປະຊຸມຄັ້ງປະຖົມມະລືກຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງໄຊສົມບູນ ຊຸດທີ II, ແຜນພັດທະນາ 5 ປີ (2021-2025) ຂອງ ສພຂ ກໍຄືຂອງ 3 ຄະນະກຳມະການໃຫ້ປາກົດເປັນຈິງ; ສະຫຼຸບຕີລາຄາຄືນການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ວາງທິດທາງແຜນການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານ ປະຈຳປີ 2023 ຂອງຄະນະກຳມະການວັດທະນະທຳ-ສັງຄົມ ແລະ ບັນດາເຜົ່າ, ຄະນະກຳມະການເສດຖະກິດ ແຜນການ ແລະ ການເງິນ, ຄະນະກຳມະການຍຸຕິທຳ ແລະ ປ້ອງກັນຊາດ-ປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ; ເພື່ອຢົກສູງປະສິດທິພາບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງບັນດາຄະນະກຳມະການຕາມການທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນມະຕິຂອງຄະນະປະຈຳວ່າດ້ວຍການຈັດຕັ້ງ ແລະ ການເຄື່ອນໄຫວຂອງ 3 ຄະນະກຳມະການ.

ກອງປະຊຸມຄົບຄະນະນີ້ ແມ່ນມີຄວາມສຳຄັນຫຼາຍ ເພາະເປັນກອງປະຊຸມຄັ້ງທຳອິດຂອງ 3 ຄະນະກຳມະການ ສພຂ ໄຊສົມບູນ ຊຸດທີ II ແລະ ໄຂຂຶ້ນໃນສະພາບການຂອງໂລກ ແລະ ພາກພື້ນມີການຜັນແປໄປຢ່າງສະຫຼັບຊັບຊ້ອນເຊິ່ງມີທັງກາລະໂອກາດທີ່ເອື້ອອຳນວຍ, ທັງມີສິ່ງທ້າທາຍທົດສອບນາໆປະການ ແລະ ປາກົດການຫຍໍ້ທ້ອນໃນສັງຄົມທີ່ສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດພາລະກິດປົກປັກຮັກສາ ແລະ ສ້າງສາພັດທະນາປະເທດຊາດ ກໍຄືການປະຕິບັດສາມພາລະບົດບາດຂອງ ສພຂ. ດັ່ງນັ້ນ, ເພື່ອຕອບສະໜອງກັບຄວາມຮຽກຮ້ອງຕ້ອງການໃນການຮັບໃຊ້ໜ້າທີ່ການເມືອງໃຫ້ແກ່ ສພຂ ໄຊສົມບູນ, ທັງ 3 ຄະນະກຳມະການຈຶ່ງໄດ້ເປີດກອງປະຊຸມຄົບຄະນະຂອງຕົນຂຶ້ນເພື່ອສະຫຼຸບຕີລາຄາການຈັດຕັ້ງປະຕິບັດວຽກງານ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ວາງທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023.

(ແສງຕາວັນ ລັດຕະນະວົງ)



ກອງປະຊຸມ... (ຕໍ່ຈາກໜ້າ 4)

ສຳເລັດສະຫຼຸບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານປະຈຳ 1 ເດືອນ, 3 ເດືອນ, 6 ເດືອນ, 9 ເດືອນ ແລະ 1 ປີ ຂອງສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ແລະ ຄະນະເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ; ສຳເລັດການກະກຽມເນື້ອໃນ, ເອກະສານ, ບົດບັນທຶກກອງປະຊຸມ, ບົດລາຍງານຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມ ແລະ ປະຊຸມອື່ນໆ ແລະ ໄດ້ຕິດຕາມຄະນະສະມາຊິກສະພາແຫ່ງຊາດ ປະຈຳເຂດເລືອກຕັ້ງ ແລະ ສະມາຊິກສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ເຄື່ອນໄຫວເຜີຍແຜ່ຜົນສຳເລັດກອງປະຊຸມສະໄໝສາມັນເທືອທີ 2, 3 ແລະ ມອບເຄື່ອງຊ່ວຍເຫຼືອໄພພິບັດນ້ຳຖ້ວມຢູ່ 3 ເມືອງຄື: ເມືອງໄຊ, ເມືອງຫຼາ ແລະ ເມືອງນາໝີ.

ຫຼັງຈາກນັ້ນ, ບັນດາຜູ້ແທນກອງປະຊຸມໄດ້ພ້ອມກັນປະກອບຄຳເຫັນໃສ່ບົດສະຫຼຸບການເຄື່ອນໄຫວວຽກງານຂອງຄະນະເລຂາທິການສະພາປະຊາຊົນແຂວງ ປະຈຳປີ 2022 ແລະ ທິດທາງແຜນການ ປະຈຳປີ 2023 ຢ່າງເປັນຂະບວນ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ບົດສະຫຼຸບດັ່ງກ່າວ ມີເນື້ອໃນຄົບຖ້ວນ, ສົມບູນຂຶ້ນກວ່າເກົ່າ.

ໃນຕອນທ້າຍ, ທ່ານ ນາງ ຄຳພອນ ພິມມະຈັນ ໄດ້ມີຄຳເຫັນໂອ້ລົມ ແລະ ເນັ້ນໜັກເຊິ່ງທ່ານໄດ້ສະແດງຄວາມຍ້ອງຍໍຊົມເຊີຍຕໍ່ຜົນງານໃນໄລຍະ 1 ປີທີ່ຜ່ານມາ ພ້ອມທັງເນັ້ນໜັກໃຫ້ພ້ອມກັນສືບຕໍ່ເອົາໃຈໃສ່ປະຕິບັດໜ້າທີ່ວິຊາສະເພາະຂອງຕົນດ້ວຍຄວາມຮັບຜິດຊອບສູງ, ຕັ້ງໜ້າຄົ້ນຄວ້າສຶກສາຮຳຮຽນ ແລະ ປະຕິບັດໜ້າທີ່ໃນການເປັນເສນາທິການໃຫ້ໄດ້ຮັບຜົນດີ, ຮັບປະກັນການເປັນເສນາທິການທີ່ດີ ແລະ ມີຜົນສຳເລັດຕາມລະດັບຄາດໝາຍ.

(ແສງພອນ ອິນນະລິງ)



ກົດໝາຍ ແລະ ມີຄຳໃຫ້ກົດໝາຍ

ຕໍ່ຈາກສະບັບກ່ອນ...

ໝວດທີ 3

ການຄຸ້ມຄອງວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ

ມາດຕາ 32 ການຄຸ້ມຄອງວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ

ກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ ເປັນຜູ້ຄຸ້ມຄອງວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ ດ້ວຍການ ຄວບຄຸມ, ຕິດຕາມ ກວດກາ, ເກັບກຳບັນຊີ ແລະ ອະນຸຍາດ ກ່ຽວກັບການຜະລິດ, ເກັບຮັກສາ, ຂົນສົ່ງ ແລະ ເຄື່ອນຍ້າຍ, ຈຳໜ່າຍ ແລະ ຈັດຊື້, ນຳໃຊ້, ນຳເຂົ້າ, ສົ່ງອອກ, ນຳຜ່ານ ແລະ ທຳລາຍ ເພື່ອຮັບປະກັນຄວາມສະຫງົບ,

ຄວາມເປັນລະບຽບຮຽບຮ້ອຍ ແລະ ຄວາມໝັ້ນຄົງຂອງຊາດ.

ກະຊວງປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ ເປັນຜູ້ ຄວບຄຸມ, ຕິດຕາມ ກວດກາ ແລະ ເກັບກຳບັນຊີ ກ່ຽວກັບ ການນຳໃຊ້ວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ ຂອງ ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ.

ມາດຕາ 33 ການຜະລິດວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ

ການຜະລິດວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ ຕ້ອງປະຕິບັດຕາມມາດຕະຖານເຕັກນິກ, ຄວາມປອດໄພ ຂອງການຜະລິດ ຕາມລະບຽບການຂອງກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ, ກົດໝາຍທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ແລະ ຮັບປະກັນຄຸນນະພາບຂອງຜະລິດຕະພັນ ໃຫ້ໄດ້ຕາມມາດຕະຖານທີ່ກຳນົດໄວ້.

ມາດຕາ 34 ການເກັບຮັກສາວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ

ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ໄດ້ຮັບອະນຸຍາດ ຜະລິດ, ນຳເຂົ້າ, ຈຳໜ່າຍ ແລະ ນຳໃຊ້ ວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ ຕ້ອງເກັບຮັກສາໄວ້ໃນສາງທີ່ໄດ້ມາດຕະຖານຄວາມປອດໄພ, ຕັ້ງຢູ່ຫ່າງໄກຈາກຊຸມຊົນ ຕາມລະບຽບການຂອງກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ.

ມາດຕາ 35 ການຂົນສົ່ງ ແລະ ການເຄື່ອນຍ້າຍວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ

ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ມີຈຸດປະສົງ ຂົນສົ່ງ ແລະ ເຄື່ອນຍ້າຍວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ ຕ້ອງໄດ້ຂໍອະນຸຍາດນຳກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ.

ການຂົນສົ່ງ ແລະ ເຄື່ອນຍ້າຍ ວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ ຕ້ອງຮັບປະກັນຄວາມປອດໄພ, ນຳໃຊ້ຜາ ຫະນະສະເພາະ, ມີບຸກຄະລາກອນທີ່ຊຳນານງານ, ຂົນສົ່ງ ແລະ ເຄື່ອນຍ້າຍ ຕາມເສັ້ນທາງທີ່ກຳນົດ, ມີລິດເປີດທາງ, ຮັກສາໄລຍະຫ່າງ, ຄວາມໄວ, ຈອດຕາມສະຖານທີ່ກຳນົດ ແລະ

ປະຕິບັດຕາມລະບຽບການຂອງກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ.

ມາດຕາ 36 ການຈຳໜ່າຍ ແລະ ຈັດຊື້

ວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ

ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ມີຈຸດປະສົງ ຈຳໜ່າຍ ແລະ ຈັດຊື້ ວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ ຕ້ອງໄດ້ຂໍອະນຸຍາດນຳກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ ແລະ ປະຕິບັດຕາມກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ມາດຕາ 37 ການນຳໃຊ້ວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ

ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ມີຈຸດປະສົງນຳໃຊ້ວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ ຕ້ອງຂໍອະນຸຍາດນຳກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ. ໃນເວລາມີການນຳໃຊ້ ຕ້ອງແຈ້ງໃຫ້ຊຸມຊົນ, ມີລະບົບເຕືອນໄພ, ມາດຕະການປ້ອງກັນຄວາມປອດໄພ ແລະ ປະຕິບັດຕາມລະບຽບການ ຂອງກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ.

ການນຳໃຊ້ວັດຖຸລະເບີດ ທີ່ເປັນດອກໄມ້ໄຟ ເພື່ອສະເຫຼີມສະຫຼອງ ວັນສຳຄັນຕ່າງໆຂອງຊາດ ໃຫ້ຂໍອະນຸຍາດນຳກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ, ສຳລັບງານບຸນປະເພນີ ແລະ ງານເທດສະການຕ່າງໆ ໃຫ້ຂໍອະນຸຍາດນຳຂະແໜງການປ້ອງກັນຄວາມສະຫງົບ.

ມາດຕາ 38 ການນຳເຂົ້າ, ສົ່ງອອກວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ

ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ມີຈຸດປະສົງ ນຳເຂົ້າ, ສົ່ງອອກ ວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ ຕ້ອງໄດ້ຂໍອະນຸຍາດນຳກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ ແລະ ປະຕິບັດຕາມ ກົດໝາຍ ແລະ ລະບຽບການ ທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ.

ມາດຕາ 39 ການນຳວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ ຜ່ານສປປລາວ

ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ທັງພາຍໃນ ແລະ ຕ່າງປະເທດ ທີ່ມີຈຸດປະສົງ ນຳວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ ຜ່ານ ສປປລາວ ຕ້ອງໄດ້ຂໍອະນຸຍາດນຳ ກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ ແລະ ປະຕິບັດຕາມມາດຕາ 35 ຂອງກົດໝາຍສະບັບນີ້.

ມາດຕາ 40 ການທຳລາຍວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ

ວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ ທີ່ເສື່ອມຄຸນນະພາບ, ໝົດອາຍຸການນຳໃຊ້ ລວມທັງສິ່ງເສດເຫຼືອ ຂອງວັດຖຸລະເບີດດັ່ງກ່າວ ຕ້ອງໄດ້ຮັບການທຳລາຍ ຕາມລະບຽບການ.

ນິຕິບຸກຄົນ ແລະ ການຈັດຕັ້ງ ທີ່ມີຈຸດປະສົງທຳລາຍວັດຖຸລະເບີດທາງອຸດສາຫະກຳ ຕາມທີ່ໄດ້ກຳນົດໄວ້ໃນວັກທີໜຶ່ງຂອງມາດຕານີ້ ຕ້ອງຂໍອະນຸຍາດນຳກະຊວງປ້ອງກັນປະເທດ ແລະ ມີການຕິດຕາມ ກວດກາ ຂອງຂະແໜງການອື່ນ ແລະ ອົງການປົກຄອງທ້ອງຖິ່ນທີ່ກ່ຽວຂ້ອງ ພ້ອມທັງຮັບຜິດຊອບຄ່າໃຊ້ຈ່າຍໃນການທຳລາຍ.

ພາກທີ IV

ການດຳເນີນທຸລະກິດກ່ຽວກັບ ອາວຸດ ແລະ ວັດຖຸລະເບີດ

ມາດຕາ 41 ການດຳເນີນທຸລະກິດກ່ຽວກັບ ອາວຸດ ແລະ ວັດຖຸລະເບີດ

ການດຳເນີນທຸລະກິດກ່ຽວກັບ ອາວຸດ ແລະ ວັດຖຸລະເບີດ ແມ່ນ ການເຄື່ອນໄຫວ ຜະລິດ, ນຳເຂົ້າ, ສົ່ງອອກ, ຂົນສົ່ງ, ຈຳໜ່າຍ ແລະ ບໍລິການຊື້ເຈາະຈຸດລະເບີດ.

ວິທີເຮັດວຽກ



ປັດຈຸບັນນີ້ ຂະບວນການປະຕິວັດພວມກ້າວຂຶ້ນສູງທີ່ສຸດ ແຕ່ວ່າພວກເຮົາລອງຖາມພະນັກງານ ແລະ ສະມາຊິກພັກເຮົາເບິ່ງດູວ່າ: ມີຈັກຄົນເຂົ້າໃຈທິດສະດີ ແລະ ຮູ້ຈັກນຳ

ເອົາທິດສະດີນັ້ນມາໃຊ້ເຂົ້າໃນການເມືອງ, ການທະຫານ, ການເສດຖະກິດ ແລະ ວັດທະນະທຳ ມີຈັກຄົນເຂົ້າໃຈວ່າ: ວັດຖຸນິຍົມ ແລະ ຈິດຕະນິຍົມ “ແມ່ນຫຍັງ”?

ຍ້ອນວ່າຂາດທິດສະດີດັ່ງນັ້ນ, ເວລາພົບວຽກການອັນໃດກໍຈຶ່ງບໍ່ຮູ້ກວດເບິ່ງໃຫ້ຄັກ, ຊັງຊາເບິ່ງໃຫ້ຄັກ, ຊັງຊາເບິ່ງໃຫ້ຖືກ. ແລ້ວຈັດການໄປໃຫ້ດີ, ບໍ່ຮູ້ຈັກຈຳແນກຄັກ ເຖິງເງື່ອນໄຂຂອງສະພາບການຂອງພາຍນອກ, ຕົນເອງຄິດແນວໃດກໍເລີຍເຮັດຕາມຄວາມຄິດຂອງຕົນເອງ, ແນວນັ້ນ, ຜົນທີ່ໄດ້ຮັບກໍມັກແຕ່ປະລາໄຊເລື້ອຍໆ.

ນັ້ນແມ່ນຕົວຢ່າງຂອງການຂາດທິດສະດີ ໃນພະຍາດໃນເຮົາ. ມີພະນັກງານ, ສະມາຊິກຂອງພັກຈຳນວນໜຶ່ງ ເຮັດວຽກການເປັນ, ມີບົດຮຽນ, ມັນເປັນທຳມະດາທີ່ອ້າຍເອື້ອຍນ້ອງເຫຼົ່ານັ້ນ ເປັນຄົນຜູ້ປະເສີດຂອງພັກ, ແຕ່ເຂົາຫາກມັກຕິດພະຍາດດູຖຸກທິດສະດີ, ເຂົາລືມເສຍວ່າ: ຖ້າເຂົາມີບົດຮຽນແນວນັ້ນແລ້ວ ຫາກຮູ້ຈັກທິດສະດີຕື່ມອີກ ຈະພາໃຫ້ວຽກການຂອງເຂົາເຮັດໄດ້ດີຂຶ້ນກວ່າເກົ່າຫຼາຍ ເຂົາລືມວ່າ ບົດຮຽນຂອງເຂົານັ້ນແມ່ນຈະດີພຽງໃດກໍຕາມ ມັນກໍເປັນພຽງແຕ່ພາກສ່ວນໜຶ່ງຂອງຄວາມດີ ແລະ ໜັກໄປແຕ່ໃນດ້ານດຽວເທົ່ານັ້ນ.

ມີບົດຮຽນ ແຕ່ບໍ່ມີທິດສະດີ ແມ່ນຄືຕາໜຶ່ງບອດຕາໜຶ່ງມົວ (ຝາງ). ອ້າຍເອື້ອຍນ້ອງເຫຼົ່ານັ້ນ ຍັງຕ້ອງຄົ້ນຄວ້າອຳຮຽນທິດສະດີຕື່ມອີກ, ຈຶ່ງຈະກາຍເປັນພະນັກງານຢ່າງຄົບຖ້ວນໄດ້. ມີບາງຄົນອ່ານປຶ້ມໄດ້, ອ່ານປຶ້ມໝົດຫຼາຍຫົວ, ການອິດທິນອ່ານປຶ້ມ ແລະ ອ່ານປຶ້ມໃນຫຼາຍຫົວນັ້ນ ເປັນການດີທີ່ສຸດ, ແຕ່ວ່າເຮັດໄດ້ແນວນັ້ນ ກໍຍັງບໍ່ທັນແມ່ນຮູ້ຈັກທິດສະດີແທ້ເທື່ອ.

ທິດສະດີນັ້ນເປັນຂອງທີ່ຕ້ອງໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກງານຕົວຈິງ. ທິດສະດີທີ່ບໍ່ເອົາໃຊ້ເຂົ້າໃນວຽກງານຕົວຈິງ ແມ່ນທິດສະດີນ້ຳເຕົ້າເປົ່າ. ແມ່ນວ່າຈະໄດ້ອ່ານປຶ້ມທິດສະດີເຖິງພຽງໃດກໍຕາມ, ຖ້າຫາກບໍ່ຮູ້ນຳເອົາມາປະຕິບັດນັ້ນ, ກໍບໍ່ຕ່າງຫຍັງກັບຕູ້ໃສ່ປຶ້ມ. ອ່ານປຶ້ມຫຼາຍຫົວສຳລັບເອົາມາອວດອ້າງວ່າຕົນເປັນຜູ້ເກັ່ງນັ້ນ ມັນບໍ່ແມ່ນຮູ້ຈັກທິດສະດີ.

ອ້າຍນ້ອງຜູ້ເປັນແນວນັ້ນ ຕ້ອງອອກແຮງປະຕິບັດໃນວຽກງານຕົວຈິງເສຍກ່ອນ ຈຶ່ງຈະກາຍເປັນຜູ້ຮູ້ຈັກທິດສະດີໄດ້. ລວມຄວາມວ່າ ພະນັກງານແຕ່ລະຄົນ ແລະ ສະມາຊິກຂອງພັກແຕ່ລະຄົນ ຕ້ອງຮຽນທິດສະດີ, ຕ້ອງນຳເອົາທິດສະດີທີ່ຕົນຮຽນໄດ້ນັ້ນ, ໄປປະຕິບັດເຂົ້າໃນວຽກງານຕົວຈິງ, ຕ້ອງແກ້ໄຂດັດແປງພະຍາດຂາດທິດສະດີ, ດູຖຸກທິດສະດີ ແລະ ທິດສະດີນ້ຳເຕົ້າເປົ່າໃຫ້ຈົນໄດ້.

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...

ອ່ານຕໍ່ສະບັບໜ້າ...



ຊັບພາຍໃນ ຊັບພາຍນອກ

ດົນກິນເມກ

ເຊິ່ງຊັບພາຍໃນພະພຸດທະເຈົ້າ ສອນໄວ້ຄື:

1. ສັດທາຄິດວາມ

ເຊື່ອ: ເຊື່ອໝັ້ນໃນຄຸນຄວາມດີ, ເຊື່ອໃນການເຮັດດີ-ສ້າງກຳດີໄວ້ ແລ້ວຜົນດີຈະປາກົດຕາມມາ ຖ້າຄົນໃດເຊື່ອກຳດີນຳໄປສຸກການເຮັດດີ ມັນກໍເປັນຊັບສິນສຳຄັນປະການໜຶ່ງໃນການສ້າງສັນສິ່ງດີງາມໃຫ້ຊາດ ແລະ ສັງຄົມ.

2. ສິນຄື:

ຄວາມປະພຶດຖືກຕ້ອງດີງາມ ບໍ່ຂົ່ມເຜີນຍໍໂຕບັງບຽດຄົນອື່ນ, ບໍ່ປະພຶດຕົນ

ນະທຳຂໍ້ນີ້ຢັ້ງສຳຄັນຕໍ່ຄວາມເປັນຄົນ ຖ້າຂາດໄປກໍບໍ່ຕ່າງກັບສັດເດຍລະສານ ເພາະມີແຕ່ກິນ ແລະ ສືບຜັນ.

5. ມາທຸສັດຈະຄື:

ຊັບທີ່ເປັນຄວາມຮູ້ ເປັນຄົນສຶກສາຄົນຄວ້າ, ເຂົ້າໃຈແທ້ຈິງໃນໂລກອັນໃດຖືກ-ຜິດ.

6. ຈາຄະຄື:

ການບໍລິຈາກ, ເສຍສະຫຼະແປງປັນ ເປັນການທຳລາຍຄວາມຂໍ້ຖີ່ໃນຈິດໃຈ-ການໃຫ້ທານຍັງເປັນການສົງເຄາະຮັກແພງມະນຸດດ້ວຍກັນ.



ກັນຕາມພາສາຂອງຊາວໂລກ; ບາງຄົນໃຊ້ຊີວິດຫາຊັບພາຍນອກຈົນຊີວິດຂາດຄວາມສົມດຸນ; ສຸຂະພາບຮ່າງກາຍຊຸດໂຊມຮອດຕອນເວລາມີຊັບຫຼາຍກໍບໍ່ມີໂອກາດໄດ້ໃຊ້ກໍມີ.

ຊັບພາຍນອກ ແລະ ຊັບພາຍໃນ ຄວນຈະມີຄຽງຄູ່ກັນ ເພື່ອໃຫ້ເກີດຄວາມງົດງາມ ແລະ ຄວາມສົມດຸນໃນການໃຊ້ຊີວິດ, ຜູ້ຂຽນເຫັນວ່າ: ຊັບພາຍນອກ ຈະມີຄຸນຄ່າ ແລະ ມີຄວາມໝາຍຕ້ອງມີຊັບພາຍໃນເປັນພື້ນຖານຂອງຊີວິດ

ໃນທາງເສື່ອມເສຍກຽດ ເຊິ່ງເປັນຊັບໂຕທີ່ສອງທີ່ສິ່ງເສີມຊີວິດໃຫ້ຈະເລີນກ້າວໜ້າ.

3. ຫິຣິ ຄິດວາມລະອາຍ

ຕໍ່ການເຮັດບາບ ປະພຶດຜິດສິນທຳ ຂໍ້ນີ້ສຳຄັນ ຖ້າວ່າຄົນເຮົາຂາດຄວາມລະອາຍແກ່ໃຈກໍບໍ່ຕ່າງກັບສັດ ດັ່ງນັ້ນ ບຸຮານຈຶ່ງເວົ້າວ່າເປັນຄົນດີດ້ານມິດບອດ.

4. ໂອດຕັບປະຄື:

ຄວາມຢ້ານຕໍ່ການເຮັດບາບ, ລະເມີດກົດໝາຍ, ລະເມີດສິນທຳ ແລະ ຮິດຄອງປະເພນີ, ຄຸນ

7. ປັນຍາຄື:

ຄຸນນະທຳທີ່ເປັນຊັບຂໍ້ສຸດທ້າຍທີ່ຄວບຄຸມເອົາຄຸນນະທຳທັງໝົດຂ້າງເທິງ.

ສັງລວມວ່າ: ການມີຊັບສິນເງິນຄຳພາຍນອກ ຖ້າໃຜສະຫຼາດໃຊ້ເປັນຖານໄຕ່ເຕົ້າໄປຫາຊັບພາຍໃນຄືຄຸນນະທຳ 7 ປະການເພື່ອເປັນຫຼັກການດຳເນີນຊີວິດໃຫ້ຖືກຕ້ອງດີງາມ ຈະບໍ່ຫຼົງເຫີກະແສວັດຖຸຕາມຊາວໂລກທີ່ສົມມຸດກັນ; ຈະເຮັດໃຫ້ການດຳລົງຊີວິດມີຄວາມຜາສຸກ.

ເງິນເດືອນ ຫຼື ຄ່າແຮງງານຂັ້ນຕໍ່າ

ໂດຍ: ສອນໃຈ ໄກທິສັກ ເລື່ອງພິມມິໄຊ

ໃນປັດຈຸບັນ, ສະພາບເສດຖະກິດ-ສັງຄົມຂອງ ສປປ ລາວ ທີ່ກຳລັງປະຊຸມກັບບັນຫາ ໄຟເງິນເຜີ້, ລາຄາສິນຄ້າໃນທ້ອງຕະຫຼາດເພີ່ມສູງຂຶ້ນ ເຊິ່ງສົ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ການດຳລົງຊີວິດຂອງປະຊາຊົນ ກໍຄື ຜູ້ອອກແຮງງານ, ລາຍຮັບບໍ່ພຽງພໍກັບລາຍຈ່າຍ ຫຼື ເວົ້າອີກຢ່າງໜຶ່ງວ່າ ລາຍຈ່າຍຫຼາຍກວ່າລາຍຮັບ. ແຕ່ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ ລັດຖະບານ ກໍໄດ້ຜະຍາຍາມຄົ້ນຄວ້າ, ຊອກຫາວິທີແກ້ໄຂຕໍ່ກັບບັນຫາດັ່ງກ່າວ ເພື່ອເຮັດໃຫ້ການດຳລົງຊີວິດຂັ້ນພື້ນຖານຂອງປະຊາຊົນ ກໍຄື ຜູ້ອອກ ແຮງງານ ນັບມື້ດີຂຶ້ນເປັນກ້າວໆ.

ອີງຕາມມາດຕາ 105 ຂອງກົດໝາຍວ່າດ້ວຍແຮງງານ ສະບັບເລກທີ 43/ສພຊ, ລົງວັນທີ 24 ທັນວາ 2013 ໄດ້ກຳນົດວ່າ "ຄ່າແຮງງານຂັ້ນຕໍ່າສຸດ ແມ່ນ ລະດັບຂອງ ເງິນເດືອນ ຫຼື ຄ່າແຮງງານ ທີ່ລັດປະກາດໃຊ້ ໃນແຕ່ລະໄລຍະ ເພື່ອຮັບປະກັນການດຳລົງຊີ

ວິດຂັ້ນພື້ນຖານຂອງຜູ້ອອກແຮງງານ".

ເງິນເດືອນພື້ນຖານຂອງຜູ້ອອກແຮງງານ ແມ່ນຄ່າຕອບແທນການເຮັດວຽກ ຂອງຜູ້ອອກແຮງງານ ເຊິ່ງແມ່ນຜູ້ໃຊ້ແຮງງານ ເປັນຜູ້ຈ່າຍໃຫ້ຜູ້ອອກແຮງງານ ຕາມສັນຍາ ບົນພື້ນຖານການຕົກລົງເຫັນດີນຳກັນ ໂດຍອີງຕາມ ຈຸດທິການສຶກສາ, ລະດັບສີມີແຮງງານ, ຄວາມຮູ້, ຄວາມສາມາດ, ຄວາມສຳນານງານ ແລະ ປະສົບການໃນການເຮັດວຽກຂອງຜູ້ອອກແຮງງານ ຢ່າງໜ້ອຍໜຶ່ງຄັ້ງຕໍ່ເດືອນ. ຜູ້ອອກແຮງງານ ນອກຈາກໄດ້ຮັບເງິນເດືອນພື້ນຖານແລ້ວ ຍັງຈະໄດ້ຮັບເງິນອຸດໜູນເພີ່ມອີກ ເຊັ່ນ: ເງິນອຸດໜູນຕຳແໜ່ງ, ເງິນຄ່າຜະລິດ ແລະ ນະໂຍບາຍອື່ນຕາມຕຳແໜ່ງ ຫຼື ໜ້າທີ່ຮັບຜິດຊອບ ຂອງຜູ້ອອກແຮງງານ.

ສະນັ້ນ, ຕໍ່ກັບ ເງິນເດືອນ ຫຼື ຄ່າແຮງງານຂັ້ນຕໍ່າຂອງຜູ້ອອກແຮງງານນັ້ນ ແມ່ນ ລັດຖະບານ ເປັນຜູ້ກຳນົດ ແລະ

ໄດ້ປັບຂຶ້ນຕາມການຂະຫຍາຍຕົວຂອງເສດຖະກິດ ເປັນແຕ່ລະໄລຍະ ຊຶ່ງກ່ອນປີ 2018 ລັດຖະບານ ໄດ້ກຳນົດ ເງິນເດືອນ ຫຼື ຄ່າແຮງງານຂັ້ນຕໍ່າຂອງຜູ້ອອກແຮງງານ ຢູ່ ສປປ ລາວ ຈຳນວນ 900.000 ກີບ (ເກົ້າແສນກີບ) ຕໍ່ຄົນ ຕໍ່ເດືອນ; ມາຮອດປີ 2018 ລັດຖະບານ ກໍໄດ້ປັບ ເງິນເດືອນ ຫຼື ຄ່າແຮງງານຂັ້ນຕໍ່າ ຂອງຜູ້ອອກແຮງງານ ຈາກຈຳນວນ 900.000 ກີບ (ເກົ້າແສນກີບ) ມາເປັນ 1.100.000 ກີບ (ໜຶ່ງລ້ານໜຶ່ງແສນກີບ) ຕໍ່ຄົນ ຕໍ່ເດືອນ. ເຊິ່ງໃນປັດຈຸບັນ ເງິນເດືອນ ຫຼື ຄ່າແຮງງານຂັ້ນຕໍ່າ ຂອງຜູ້ອອກແຮງງານ ແມ່ນ 1.200.000 ກີບ (ໜຶ່ງລ້ານສອງແສນກີບ) ຕໍ່ຄົນ ຕໍ່ເດືອນ. ແລະ ຄາດວ່າ ອາດຈະມີການປັບປຸງຂຶ້ນໃນອານາຄົດອັນໃກ້ໆນີ້ ເພື່ອໃຫ້ສົມດຸນກັບຄ່າຄອງຊີບ ແລະ ສະພາບການຂະຫຍາຍຕົວຂອງເສດຖະກິດຕະຫຼາດ.

ຂຽນຄຳລາວໃຫ້ຖືກ	
ຄຳຖືກ	ຄຳຜິດ
ອານິລົງ	ອະນິລົງ
ອານຸພາບ	ອະນຸພາບ
ອານາຈັກ	ອະນາຈັກ
ອາບັດ	ອະບັດ
ອາໄປ	ອະໄປ
ອາພັບ	ອະພັບ
ອາລະອະທຳ	ອະລາອະທຳ
ອາລະວາດ	ອະລາວາດ
ອາດູໄສ	ອະດູໄສ

ລະຕຸພູມ ແປວ່າ ພູມທັງ 4 ຫຼື ຊັ້ນທັງ 4 ຄື:

1. ກາມາລະລະລະພູມ: ຊັ້ນຂອງສັດຜູ້ທ່ອງທ່ຽວໄປນາ ຢູ່ໃນກາເນະພິບ (ພິບແມ່ນຊາດເກີດຂອງສັດ-ນັບທັງສັດມະນຸດ) ແມ່ນພິບທີ່ຍັງໃຊ້ກຳ.
2. ຮູປາລະລະລະພູມ: ແມ່ນຊັ້ນຂອງສັດຜູ້ທ່ອງທ່ຽວຢູ່ໃນຮູປະພິບ ໝາຍເຖິງຊາດເກີດ-ປັນສັບພະສັດ ທີ່ມີຮູບນາມ (ຍັງດົນຈາຍຕາເກີດໃນພິບ).
3. ອະຮູປາລະລະນະພູມ: ແມ່ນຊັ້ນຂອງສັດຜູ້ທ່ອງທ່ຽວຢູ່ໃນອາຮູປະພິບ.
4. ໂລກຸດຕະລະພູມ: ຊັ້ນຂອງສັດ ຜູ້ພົ້ນຈາກໂລກ (ຜູ້ທີ່ໄປເຖິງພະນົບພານແລ້ວ) ໃນພາສາບາລີອັນວ່າ "ໂລກຸດຕະລິ" ແປວ່າ-ໜີໂລກ ຫຼື ພົ້ນດີໄສຂອງໂລກໄປແລ້ວ.

"ລະຕຸພູມ" ເປັນພາສາບາລີ ພາສາຂອງຄົນອິນເດຍໃນສະໄໝບູຮານ.



5 ສາເຫດຂອງອາການເຈັບຫົວທີ່ທ່ານຕ້ອງຮູ້

ແປ ແລະ ຮຽບຮຽງໂດຍ: ສາວແວ່ນ

ສຸກສະບາຍຫາຍໄຮຄາ

1. ເຈັບຫົວຮອບຫົວ
 ອາການເຈັບຫົວຮອບຫົວ ເປັນອາການເຈັບພົບຫຼາຍທີ່ສຸດ ອັນເນື່ອງມາຈາກກ້າມເນື້ອບໍລິເວນຫົວຕິງ ໂດຍຈະເກີດເກີດຂຶ້ນຢູ່ບໍລິເວນໜ້າຜາກ ແລະ ຂະມັບທັງສອງດ້ານ ສຳລັບບາງຄົນບາງຄັ້ງຈະຮູ້ສຶກປວດໜ້າໄປຮອດດ້ານງ່ອນດິ້ນ ແລະ ກ້ານຄໍ ລວມທັງປ່າໄຫຼ່ ເຊິ່ງທັງໝົດນັ້ນແມ່ນເກີດມາຈາກຄວາມຕຶງຄຽດຫລື ໂລກຄຽດ ເພາະວ່າເມື່ອເຮົາຮູ້ສຶກຕຶງຄຽດຮ່າງກາຍຈະປ່ອຍສານເຄມີບາງຊະນິດເຮັດໃຫ້ກ້າມເນື້ອບໍລິເວນຂະມັບ, ຫົວ ແລະ ປ່າໄຫຼ່ມີການຫົດ ແລະ ເຮັດໃຫ້ເຈັບຫົວ.



2. ເຈັບຫວຂາງດຽວ, ເຈັບຫວທຂະມບ ຫຼື ໄມເກນ

ອາການເຈັບຫົວບໍລິເວນຂະມັບຂ້າງໃດຂ້າງໜຶ່ງ, ເຈັບຫົວຂ້າງດຽວ ຫຼື ອາດຈະສະຫຼັບກັນຊ້າຍ-ຂວາ ໂດຍຈະມີອາການເຈັບຫົວຕຸບງ ແລະ ໃນເວລາທີ່ເຈັບບາງຄັ້ງອາດຈະມີຄວາມເຈັບປວດເປົ້າຕາຮ່ວມນ້ຳ ຫຼື ບາງຄົນອາດຈະມີອາການປວດຮາກ, ເປັນວິນ ນັ້ນແມ່ນອາການເຈັບຫົວແບບໄມເກນ ເຊິ່ງສາເຫດມາຈາກການເຮັດວຽກຂອງຜິດປົກກະຕິຂອງລະບົບໄຟຟ້າໃນສະໜອງ ເຮັດໃຫ້ການໝູນວຽນຂອງເລືອດ ເຮັດໃຫ້ເສັ້ນເລືອດຂະຫຍາຍໃຫຍ່ຂຶ້ນ ແລະ ອັກເສບ ຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ພວກເຮົາເຈັບຫົວ.

3. ເຈັບຫົວຢູ່ຈຸດໃຈກາງຂອງໃບໜ້າ ຫລື ໂລກໄຊນັດ

ອາການຕ່າງໆເຈັບຫົວຢູ່ບໍລິເວນໄຊນັດ ມີອາການເຈັບເລື້ອຍໆຈາກແກ້ມທັງສອງເບື້ອງຮອດໜ້າຜາກ ລວມທັງບໍລິເວນດັງລະຫວ່າງຄິ້ວ ແລະ ຫົວຕາ ພ້ອມທັງອາການຫາຍໃຈຕິດຂັດ, ເຈັບແຂ້ວ, ໄອ, ເຈັບຄໍ, ໄຂ້ ແລະອ່ອນເພຍ, ມີນ້ຳມູກສີຂຽວ ຫລື ເຫລືອງທີ່ເກີດຈາກຍ້ອນເຢື້ອຫຸ້ມໄຊນັດອັກເສບ ຫລື ເຊື້ອແບັກທີເລຍຈິນເຮັດໃຫ້ເກີດອາການໃຄ່ຂອງເນື້ອເຢື້ອໃນດັງ, ຄັນດັງ, ນ້ຳມູກໄຫຼນ້ຳ.

4. ເຈັບຫົວຢູ່ບໍລິເວນຄາງກະໄຕ

ສຳລັບອາການເຈັບຫົວທີ່ເກີດຂຶ້ນຢູ່ດ້ານໜ້າຂອງຫູ, ຫົວ, ຂະມັບ, ໜ້າຫູ, ໃນຫູ, ຄາງກະໄຕ ແລະ ແຂ້ວ ພ້ອມກັບການຍ້າອາຫານ ແມ່ນອາການເຈັບຫົວຂອງພະຍາດຂອງຂໍ້ຄາງກະໄຕ ແລະ ກ້າມເນື້ອບົດຄ້ຽວ ໂດຍມີອາການອ້າປາກບໍ່ໄດ້ສ່ວນຫລາຍມັກຈະເກີດຂຶ້ນກັບຄົນທີ່ມີການບາດເຈັບກະດູກຂໍ້ຕໍ່, ຄາງກະໄຕ ແລະ ກ້າມເນື້ອບົດຄ້ຽວ.

5. ເຈັບຫົວຮຸນແຮງ

ການເຈັບຫົວລັກສະນະນີ້ຈະມີອາການເຈັບທີ່ຮຸນແຮງ ແລະ ເກີດຂຶ້ນຢ່າງກະທັນຫັນ ໂດຍມີອາການເຈັບຫົວເບື້ອງດຽວ, ເຈັບບໍລິເວນຕາ ເຊິ່ງອາດເກີດຕໍ່ເນື່ອງເປັນເວລາຫລາຍຊົ່ວໂມງ ແລະ ການເບິ່ງເຫັນຜິດປົກກະຕິ, ເບິ່ງບໍ່ເຫັນ, ມີພາບຊ້ອນ, ຕາມືວ, ກ້າມເນື້ອມືນຊາ ຫຼື ອ່ອນເພຍ, ຊັກ, ເປັນໄຂ້, ຄໍແຫ້ງ, ນ້ຳມູກໄຫລ, ຕາແດງ, ວິນຫົວ, ອັນເນື່ອງມາຈາກການເຮັດວຽກຜິດປົກກະຕິຂອງລະບົບສະໜອງ ສ່ວນທີ່ເຮັດໜ້າທີ່ໃນການຄວບຄຸມຮໍໂມນນອນຫລັບ ລວມເຖິງອຸນຫະພູມຂອງຮ່າງກາຍ ເຮັດໃຫ້ເສັ້ນເລືອດບໍລິເວນໃບໜ້າຂະຫຍາຍໃຫຍ່ຂຶ້ນ ຈົນເຮັດໄປທັບເສັ້ນປະສາດຫົວໃບໜ້າ ເຊິ່ງຖ້າມີອາການເຫລົ່ານີ້ເກີດຂຶ້ນຄວນໄປພົບທ່ານໝໍດ່ວນ.



2 ດີ 5 ເປັນເຈົ້າ

ໂດຍ: ເຂີຍໃຕ້

* ບັດນີ້ ຮຽມຊື່ຂານຂ່າວຂໍ້ຄຳຂວັນຂອງກຳມະບານລາວ ຜິດໄດ້ຈິດເອົາໄວ້ ຖືເປັນຄຳຂອດຂໍ້

ຂຽນຂິດເປັນອັກສອນ ຜ່ານຄໍລຳກະວີເວົ້າ ໃນໃຈຈຳຈີ້ ເຮົາໄດ້ແຂ່ງຂັນ

* ສອງດີ ກ່າວໄວ້ນັ້ນ ໃຫ້ພະນັກງານ-ລັດຖະກອນ ຮູ້ຈັກນຳພາສ້າງ ຊ່ວຍເສັງກັນຊ່ວຍຍູ້

ວາງເຜືອເປັນມາດຖານ ເດັ່ນດີໂດຍແທ້ ຂະບວນກຳມະບານແກ່ງ ຊຸຂວ່ານຊາດປະຊາ

* ກຳມະບານດີ 5 ເປັນເຈົ້າ ເຈົ້າໜຶ່ງ ຄືໂຄສະນາ ການເມືອງທັງກຳໄດ້ ແນວຄິດດີຖືກຕ້ອງ

ເຮົາໄຄວ່ຄວນຈຳ ເພື່ອສຶກສາເລື່ອງ ແນວທາງອັນໃສສອງ ມອງກວ່າງເບິ່ງໄກ

* ເຈົ້າສອງ ຄວນເຮັດໃຫ້ ພັດທະນາກຳມະບານ ເປັນອົງການນຳໜ້າ ເປັນຫຼັກການກຳໃຫ້

ສານແກ່ນອົງການ ຮຸ່ງເຮືອງຈະເລີນກ້າວ ຕາມການນຳຂອງພັກ ກຳມະບານກ້າວວ່ອງໄວ

* ເຈົ້າສາມ ປົກປ້ອງໄວ້ ເອົາສ່ວນລວມເປັນຫຼັກ ເປັນຕົວແທນປົກປ້ອງ ອັນຊອບທຳທ່ຽງແທ້

ສິດຜົນປະໂຫຍດຂອງປວງຊົນ ເພື່ອຮັກສາສິດໄວ້ ສິດທັງຜົນປະໂຫຍດ ຂອງຊາວຜູ້ອອກແຮງງານ

* ເຈົ້າສີ່ ກຳມະບານລາວຮ້າຮູ້ ເພື່ອກວດກາວຽກງານ ວຽກສັງຄົມກຳໄດ້ ວັດທະນະທຳຮອບຮູ້

ໂຮມຮ່ວມຕິດຕາມ ເສດຖະກິດຄອງຄຸ້ມ ໂດຍດີທັງລະອຽດ ຄຽງຂ້າງຄູ່ກັນ

* ເຈົ້າຫ້າ ຮູ້ຈັດຕັ້ງ ການຮ່ວມມືສາກົນ ບໍ່ປ່ຽນແປງຜັນປັນ ທິດທາງພັກວາດໄວ້

ປະຕິບັດວຽກແນວທາງ ທີ່ພັກວາງລົງໄວ້ ຫັນໄປແນວໃໝ່ ເຮົາຕ້ອງຈື່ໃສໃຈ ແທ້ແລ້ວ!



ໝັກຕາຍ

ລະບາຍ

(ເລື່ອງເບົາໆ ເວົ້າແບບກັນເອງ ບໍ່ເຄິ່ງພິທີການ)

ສາວຈິ້ມ

* **ເດືອນ** ມັງກອນ ຜ່ານພົ້ນໄປ ເຫດການປ່ຽນແປງ ໃໝ່ທີ່ຫລາຍຄົນລ່ຄອຍຢ່າງໃຈລືດໃຈລຸ່ມກໍມາເຖິງ ນັ້ນກໍຄື ອາລະການສັນສຸດທຸລະກິດຮ້ານແລກປ່ຽນເງິນຕາ 113 ຮ້ານ ຕາມແຈ້ງການເລກທີ 01/ຫຫລ ສະບັບລົງວັນທີ 13 ມັງກອນ 2023 ຕາມເນື້ອໃນບອກແຈ້ງ ຖະແຫຼງກ່າວຢຸດເຊົາ ການແລກປ່ຽນເງິນຕາ ຢູ່ບັນດາຮ້ານຮ້ານ ບ່ອນກັບ ຄະນະລັດຖະບານກໍເຄື່ອນໝັ້ງຫຍັບຍ້າຍ ບັບປຸງແປງປ່ຽນ ຫລັງອ່າພາຍພາກໜ້າ ເສດຖະກິດຊື່ປ່ຽນປັ້ນ ເງິນກີບແຈ້ງ ຄ່າຂຶ້ນ ລາວຊື້ກ້າວກ່າວເດີມ **ຊົມເຊີຍ!**

* **ຊົມເຊີຍ!** ວັນສ້າງຕັ້ງກຳມະບານ ຄົບຮອບ 67 ປີ (1 ກຸມພາ 1955-1 ກຸມພາ 2023) ຢ່າງສຸດໃຈ ແລະ ເນື້ອງໃບ ໃອກາດສະເຫລີມສະຫຼອງວັນສ້າງຕັ້ງຄະນະຊາວໝູ່ມປະ ຊາຊົນປະຕິວັດລາວ ຄົບຮອບ 65 ປີ ທີ່ຈະມາເຖິງນີ້ (14 ເມສາ 1955-14 ເມສາ 2023) ທີ່ສະພາແຫ່ງຊາດ ໄດ້ຈັດພິ ທິປະດັບຫລຽນກາລະນິກ ໃຫ້ຄະນະນຳ, ຄະນະບໍລິຫານງານ ຊາວໝູ່ມ, ຄະນະໜ່ວຍຮາກຖານຊາວໝູ່ມ ແລະ ສະມາຊິກ ຊາວໝູ່ມສະພາແຫ່ງຊາດ ໃບວັນທີ 1 ກຸມພາ ຂໍຊົມອີກຄັ້ງ ຊາວໝູ່ມຂອງສະພາ ໃບນາມເປັນແຊນຂອາ ພັກຜູ້ນຳພາ ສ້າງ ໃບນາມເປັນກະດູກສັນຫຼັງຂອງຊາດ ເໜືອບອນຊີ ທີ່ກ້າແກ່ງ ບໍ່ຫວັດແກ່ງຢ່ອນຢ້ານ ລົມຮ້າຍພາຍແຮງ ນັ້ນແລ້ວ **ຊົມເຊີຍ!**

☒ ຊອບຍັ້ມ ☒

ແອ່ນຕູ້ງ



ເລື່ອງ: ເຫລະດາ
 ມື້ໜຶ່ງເຫລະດາລົງມາຈາກພ້າ ເພື່ອສັງເກດເບິ່ງມະນຸດ ຫຼັງຫລາຍອ່າ ໃຜມີບັນຫາຈະໃຫ້ຊ່ວຍ, ໃຜເຮັດຊົ່ວກໍຈະພາໄປ ລົງບາຮັກ ເພິ່ນຕັດສິນໃຈໄປເຂົ້າຮ້ານເຫລົ່າ ແລະກໍໄປແນະ ນຳຄືດອ:

ເຫລະດາ: ຊ່ວຍຄືເຫລະດາລົງມາເບິ່ງໂລກມະນຸດ ຊາຍຄົນໜຶ່ງເວົ້າຂຶ້ນວ່າ: ຮ້ອຍ! ບໍ່ແມ່ນຜີບ້າເບາະນີ້; ລອງປິ່ອ ຊື້ກາກຊ່ວຍເບິ່ງຖ້າແມ່ນເຫລະດາແທ້, ເຫລະດາກໍເອົາມືບາຍ ກັບລົບຊື້ກາກດີກັບບາດ, ຫລັງຈາກນັ້ນກໍເລີ່ມບາຍຄົນທີ່ເປັນ ພະຍາດສ່ອນຕົວຫລາຍໆຄົນ; ພໍໄປຮອດພະນັກງານຄົນໜຶ່ງ ເຫລະດາກໍລົງຊື້ບາຍ, ລາວເລີຍເວົ້າຂຶ້ນວ່າ:
 - ຢ່າບາຍຊ່ວຍໃດ
 - ອ້າວ ບໍ່ຢາກດີຫລາ!
 - ບໍ່! ຄົນທ່ານບາຍ ຂະນ້ອຍກະດີດຕ່າ, ແຮງທາກະຂຽນ ໃບລາພັກບໍ່ສະບາຍມ້ອນນ້ອງ
 - ທັງ?

ຄະຕິເຕືອນໃຈ

ດອກຂະຍອມ

ດິນຈະດີຫຼືບໍ່ດີ ໃຫ້ເບິ່ງທີ່ຕົ້ນໄມ້ໃບຫຍ້າ ຄົນຈະມີຄ່າ ໃຫ້ເບິ່ງທີ່ຄ່າເວົ້າ ກິລິຍາ ແລະ ການກະທຳ



ຜູ້-ຜູ້

ການຖືກຖຽງກັນເລື່ອງ ການນໍາໃຊ້ຄໍາທີ່ມີຄວາມໝາຍ ວ່າ "ຄົນ" ວ່າຕ້ອງໃຊ້ "ຜູ້" ຫຼື "ຜູ້" ແມ່ນມີມາໄດ້ຫຼາຍສິບປີແລ້ວ. ເຖິງຈະມີນັກວິຊາການດ້ານ ພາສາອອກມາອະທິບາຍ ແຕ່ການຖືກຖຽງເລື່ອງນີ້ກໍຍັງປາກົດ ມີຢູ່. ເພື່ອເປັນປ່ອນອົງໃນການໃຊ້ຄໍາດັ່ງກ່າວ ໃຫ້ຖືກຕ້ອງ ຕາມຍຸກສະໄໝ, 'ພາສາລາວມີລະຄໍາສອງຄໍາ' ຂໍນໍາສະເໜີປະ ຫວັດຄວາມເປັນມາຂອງການໃຊ້ຄໍານີ້ ເຊິ່ງມີລາຍລະອຽດດັ່ງ ຕໍ່ໄປນີ້:

ກ່ອນປີ 1920 ການຈານພາສາລາວໃສ່ໃບລານ ຫຼື ຂຽນພາສາລາວໃສ່ເຈ້ຍນັ້ນ ເພິ່ນຍັງບໍ່ທັນໄດ້ກໍານົດເຄື່ອງ ໝາຍວັນນະຍຸດໃສ່ໃນແຕ່ລະຄໍາສັບຢ່າງເປັນກົດຈະລັກສະ ນະ. ດັ່ງນັ້ນ ຄໍາທີ່ມີຄວາມໝາຍວ່າ "ຄົນ" ທີ່ໄດ້ຍົກຂຶ້ນມາ ນີ້ ຈຶ່ງຂຽນເປັນ "ຜູ້" ເຊິ່ງຜູ້ອ່ານຕ້ອງໄດ້ອອກສຽງຕາມບໍລິ ບົດທີ່ຄໍາປາກົດຢູ່. ຍ້ອນບໍ່ມີເຄື່ອງໝາຍວັນນະຍຸດນີ້ແລ້ວ ຈຶ່ງ ພາໃຫ້ຄູບາທີ່ເທດໂດຍອາໄສໃບລານອ່ານຊ້າ ແລະ ຕ້ອງຫຼິ້ນ ສຽງໃຫ້ຍືດຍາວໄປ ເພື່ອໃຫ້ມີເວລາຄິດຫາຖ່ອຍຄວາມໃນ ເລື່ອງນັ້ນໆກ່ອນ ບໍ່ດັ່ງນັ້ນ ກໍຈະບໍ່ໄດ້ຄວາມໝາຍເລີຍ.

ດ້ວຍເຫດແຫ່ງຄວາມຫຍຸ້ງຍາກໃນການອ່ານຄໍາທີ່ມີ ສຽງວັນນະຍຸດແຕກຕ່າງກັນນັ້ນ, ເພິ່ນຈຶ່ງໄດ້ກໍານົດເຄື່ອງ ໝາຍວັນນະຍຸດເຂົ້າມາໃສ່ໃນລະບົບຕົວອັກສອນລາວ ເພື່ອ ເຮັດໃຫ້ການອ່ານຄໍາທີ່ມີສຽງວັນນະຍຸດນັ້ນງ່າຍຂຶ້ນ.

ທໍາອິດ, ຄໍາທີ່ມີຄວາມໝາຍວ່າ "ຄົນ" ນີ້ ເພິ່ນສະກົດ ເປັນ "ຜູ້" ເຊິ່ງມີຫຼັກຖານຢູ່ໃນປຶ້ມແບບສອນອ່ານພາສາລາວ ປີ 1932 ແລະໃນປຶ້ມແບບສອນອ່ານ ປ ໑໓ ປີ 1952.

ຕໍ່ມາໃນປີ 1953 ຄະນະກຳມະການວັນນະຄະດີລາວ ໄດ້ປະຊຸມຕົກລົງກັນໃຫ້ຂຽນເປັນ "ຜູ້" ເຊິ່ງການສະກົດແບບ ນີ້ໄດ້ຖືກນໍາໃຊ້ໃນປຶ້ມແບບຮຽນແລະສື່ສິ່ງພິມຕ່າງໆ. ພ້ອມ ກັນນັ້ນ ຢູ່ໃນວັດຈະນານຸກົມພາສາລາວຂອງຄະນະກຳມະການ ວັນນະຄະດີລາວ ປີ 1960 ຮຽບຮຽງໂດຍ ມະຫາສິລາ ວິລະ ວົງ ກໍໄດ້ບັນຈຸຄໍາ "ຜູ້" ໃສ່ ເຊິ່ງໃຫ້ນິຍາມວ່າ "ເປັນຄໍານາມ ໝາຍເຖິງ "ຄົນ" (ຜູ້ໃດ=ຄົນໃດ)...". ຄຽງຄູ່ກັນນັ້ນ ເພິ່ນກໍ ໄດ້ນິຍາມຄໍາ "ຜູ້" ວ່າ ເປັນຄໍາວິເສດ ເປັນຄໍາບອກເພດຊາຍ ຂອງສັດ ດັ່ງ ໄກ່ຜູ້, ມ້າຜູ້, ປາຜູ້ ເປັນຕົ້ນ. ແລະ ຍັງນິຍາມ ຕື່ມວ່າ "ຜູ້" ເປັນຄໍານາມກໍໄດ້ ເຊິ່ງໝາຍເຖິງ "ຄົນ" ໃຊ້ໄດ້ດັ່ງ ດຽວກັນກັບ "ຜູ້" ໃນເວລາແຕ່ງກອນທີ່ຕ້ອງການຄໍາໂທ.

ຕໍ່ມາປີ 1967 ໃນໄວຍາກອນຂອງທ່ານຜູ້ມີ ວົງວິຈິດ ທີ່ໃຊ້ໃນເຂດປົດປ່ອຍແມ່ນກໍານົດໃຫ້ຂຽນເປັນ "ຜູ້". ຕົກມາ ໃນປີ 1973 ລາຊະບັນດິດສະພາລາວທີ່ວຽງຈັນກໍໄດ້ກໍານົດ ໃຫ້ຂຽນ "ຜູ້" ເຊັ່ນດຽວກັນ.

ເມື່ອຕົກມາເຖິງປີ 1975 ສປປ ລາວໄດ້ຮັບການສ້າງ ຕັ້ງຂຶ້ນ ແລະ ຫຼັກການຂຽນພາສາລາວຕາມສຽງແບບຂອງ ທ່ານຜູ້ມີ ວົງວິຈິດ ກໍໄດ້ຮັບການນໍາໃຊ້ເຂົ້າໃນລະບົບການສຶກ ສາຂອງລາວ ແລະການຂຽນຄໍານີ້ ກໍເປັນ "ຜູ້" ຈົນມາເຖິງ ປັດຈຸບັນ.

ແຕ່ກໍມີໄລຍະໜຶ່ງ ລະຫວ່າງປີ 2013-2015 ທີ່ທາງ ສະພາແຫ່ງຊາດໄດ້ອອກກົດໝາຍຫຼາຍສະບັບທີ່ສະກົດຄໍານີ້ ເປັນ "ຜູ້", ແຕ່ເພື່ອເປັນເອກະພາບໃນປີຕໍ່ມາຈົນເຖິງປັດຈຸບັນ ກົດໝາຍແຕ່ລະສະບັບລ້ວນແຕ່ສະກົດເປັນ "ຜູ້".

ໃນວັດຈະນານຸກົມຂອງ ດຣ. ທອງຄໍາ ອ່ອນມະນີສອນ ປີ 1992 ແລະ ວັດຈະນານຸກົມພາສາລາວຂອງສະຖາບັນວິ ທະຍາສາດສັງຄົມແຫ່ງຊາດ ປີ 2012 ລ້ວນແຕ່ບັນທຶກຄໍາ ວ່າ "ຜູ້" ໄວ້ໃນປະມວນຄໍາສັບຂອງຕົນ.

"ຜູ້" ທີ່ມີໃນວັດຈະນານຸກົມທັງ 2 ເຫຼັ້ມດັ່ງກ່າວ ມີ ສອງຄວາມໝາຍ:

- 1. ຄໍານາມ ໝາຍເຖິງ ຄົນ ເຊັ່ນ ຜູ້ໃດ ຄົນໃດ ຜູ້ຄົນ...
 - 2. ຄໍາຄຸນນາມ ໝາຍເຖິງ ຄໍາບອກເພດຖືກ ສໍາລັບ ສັດ ເຊັ່ນ ໄກ່ຜູ້, ເປັດຜູ້ ດັ່ງນີ້ເປັນຕົ້ນ.
- ດັ່ງນັ້ນ, ຈຶ່ງຖືວ່າ "ຜູ້" ທີ່ມີຄວາມໝາຍວ່າ "ຄົນ" ເປັນ ການສະກົດທີ່ຖືກຕ້ອງຕາມຫຼັກການຂຽນຂອງໄວຍາກອນ ລາວປັດຈຸບັນ.



ທ່ານ ຣິຊີ ຊຸນັກ ນາ ຍົກລັດຖະມົນຕີອັງກິດ ສັງປິດ ທ່ານ ນັດຮິມ ຊາຮາວີ ຫົວໜ້າ ພັກຄອນເຊີເວທິບ ແລະ ລັດ ຖະມົນຕີລອຍ (Minister Without Portfolio) ເຊິ່ງບໍ່ ໄດ້ສັງກັດກະຊວງໃດກະຊວງ ໜຶ່ງ ແຕ່ມີສິດລົງຄະແນນສຽງ ໃນມະຕິຂອງຄະນະລັດຖະບານ ໃຫ້ຜຶ້ນຈາກຕໍາແໜ່ງໃນລັດຖະ ບານຊຸດປັດຈຸບັນແລ້ວ ໃນວັນ ທີ 29 ມັງກອນ ຕາມເວລາ ທ້ອງຖິ່ນ ຫລັງຈາກຜົນການ ສືບສວນຊື່ວ່າ: ທ່ານ ນັດຮິມ ຊາຮາວີ ລະເມີດຈັນຍາບັນຂອງ ການເປັນລັດຖະມົນຕີ ໂດຍ ທ່ານບໍ່ເປີດເຜີຍວ່າຕົນເອງເຄີຍ ຖືກກວດສອບກ່ຽວກັບຄະດີ ການຈ່າຍພາສີ.

ທ່ານ ເຊີ ລໍຣີ ແມັກນັດ

ນາຍົກລັດຖະມົນຕີອັງກິດ ສັງປິດຫົວໜ້າພັກຄອນເຊີເວທິບ



ທີ່ປຶກສາອິດສະຫຼະທີ່ໄດ້ຮັບ ມອບໝາຍໃຫ້ສືບສວນກໍລະ ນີດັ່ງກ່າວຍິນຍັນວ່າ: ທ່ານ ນັດ ຮິມ ຊາຮາວີ ລະເມີດຈັນຍາບັນ ຂອງການເປັນລັດຖະມົນຕີຢ່າງ ຮ່າຍແຮງແທ້ ໂດຍທ່ານ ນັດ ຮິມ ຊາຮາວີ ບໍ່ໄດ້ເປີດເຜີຍ ລາຍລະອຽດຂອງລາຍຮັບ ແລະ ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບຄະດີ ແຕ່ໄລຍະທີ່ທ່ານໄດ້ຮັບການ ແຕ່ງຕັ້ງໃຫ້ດໍາລົງຕໍາແໜ່ງລັດ ຖະມົນຕີກະຊວງການເງິນໃນ ສະໄໝຂອງອະດີດນາຍົກລັດ ຖະມົນຕີ ບໍຣິສ ຈອນສັນ ແລະ ລີ້ມເຫຼວໃນການເປີດເຜີຍຂໍ້ ມູນນີ້ ຂະນະທີ່ດໍາລົງຕໍາແໜ່ງ ສໍາຄັນໃນລັດຖະບານຊຸດປັດ ຈຸບັນ ເຖິງວ່າກົມພາສີອາກອນ ແຫ່ງອັງກິດ (HMRC) ໄດ້ ເຂົ້າມາກວດສອບປະຫວັດ ການຈ່າຍພາສີຂອງທ່ານ ດົນ ກວ່າ 1 ປີແລ້ວກໍຕາມ.

ນັກ ຮັບຮູ້ ໂດຍລະບຸວ່າ: ການ ທີ່ທ່ານ ນັດຮິມ ຊາຮາວີ ຕັດ ສິນໃຈປິດບັງເລື່ອງນີ້ໄວ້ ເປັນ ສິ່ງທີ່ບໍ່ຜ່ານແກນມາດຕະຖານ ຈະລິຍະທໍາຂັ້ນສູງໃນຖານະລັດ ຖະມົນຕີ ເຊິ່ງໃນຖານະທີ່ທ່ານ ເປັນນາຍົກລັດຖະມົນຕີອັງກິດ ນັ້ນຄືສິ່ງທີ່ທ່ານຄາດຫວັງຈາກ ບັນດາສະມາຊິກທີ່ຢູ່ໃນລັດຖະ ບານຂອງທ່ານ.

ທ່ານ ນັດຮິມ ຊາຮາວີ ຍອມຮັບວ່າ: ສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນ ເກີດຈາກຄວາມບົກຜ່ອງທີ່ ທ່ານບໍ່ໄດ້ເປີດເຜີຍຂໍ້ມູນລາຍ ຮັບຕໍ່ເຈົ້າໜ້າທີ່ລັດຢ່າງຖືກ ຕ້ອງເໝາະສົມ. ພ້ອມທັງຍິນ ຍັນວ່າ: ຕົນເອງບໍ່ໄດ້ມີເຈດຕະ ນາຈະຫຼົບຫຼີກການຈ່າຍພາສີ ຫຼື ຈ່າຍພາສີໜ້ອຍກວ່າທີ່ຄວນ ຈະເປັນ ແລະ ຊື່ແຈ້ງວ່າທ່ານ ໄດ້ຊໍາລະໂທດປັບໃໝໃຫ້ HMRC ແລ້ວ.

ແຫຼ່ງຂ່າວ: Laophattana

ທະນາຄານພັດທະນາອາຊີສະໜອງເງິນກູ້ 500 ລ້ານໂດລາໃຫ້ແກ່ຟີລິບປິນ

ຕາມການລາຍງານ ຂ່າວໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ວັນທີ 27 ມັງ ກອນຜ່ານມາ, ທະນາຄານພັດ ທະນາອາຊີ ຫຼື ADB ໄດ້ເປີດ ເຜີຍໃຫ້ຮູ້ວ່າ: ທະນາຄານ ADB ໄດ້ອະນຸມັດເງິນກູ້ລັກ ສະນະນະໂຍບາຍ ຈໍານວນ 500 ລ້ານໂດລາງວດໜຶ່ງ ເພື່ອ ຊ່ວຍເຫຼືອລັດຖະບານຟີລິບປິນ ໃນດ້ານການຊຸກຍູ້ການພັດທະ ນາເສດຖະກິດກະສິກໍາ, ຮັບປະ ກັນຄວາມໝັ້ນຄົງດ້ານສະບຽງ ອາຫານເປັນໄລຍະສັ້ນ ແລະ ໄລຍະຍາວ.



ຄານ ADB ຈະສະໜັບສະໜູນ ຟີລິບປິນສ້າງພາກສ່ວນກະສິ ກໍາທີ່ມີຄວາມສາມາດແຂ່ງຂັນ ແລະ ມີຄວາມກວມລວມ, ຍົກ ສູງປະສິດທິພາບ, ເພີ່ມທະວີ ຄວາມຫຼາກຫຼາຍ, ເພີ່ມທະວີ ຄວາມສາມາດດ້ານການຮັບມື ກັບບັນຫາດິນຟ້າອາກາດ ແລະ ເພີ່ມລາຍຮັບດ້ານກະສິກໍາ, ເພື່ອບັນລຸຄວາມໝັ້ນທ່ຽງດ້ານ ສະບຽງອາຫານ.

ດິນຟ້າອາກາດທີ່ຮ້າຍ ກະສິກໍາຍົກສູງກໍາລັງການຜະ ແຮງ ແລະ ຜົນກະທົບດ້ານເສດ ລິດນັ້ນມີຄວາມຫຍຸ້ງຍາກກວ່າ ຖະກິດໄດ້ເຮັດໃຫ້ພາກສ່ວນ ເກົ່າ. ເງິນກູ້ງວດນີ້ຂອງທະນາ

UNESCO ອະນຸມັດໃຫ້ປະເພນີສົງການໄທ ເຂົ້າສູ່ລະບົບບັນຊີລາຍຊື່ເບື້ອງຕົ້ນ ເພື່ອພິຈາລະນາຂຶ້ນທະບຽນເປັນມໍຣະດົກໂລກ

ອີງຕາມການລາຍງານ ຂ່າວໃນວັນທີ 24 ມັງກອນ 2023 ໃຫ້ຮູ້ວ່າ: UNESCO ໄດ້ອະນຸມັດໃຫ້ປະເພນີສົງ ການໄທ (Songkran in Thailand, traditional Thai New Year festival) ເຂົ້າສູ່ລະບົບບັນຊີລາຍຊື່ເບື້ອງ ຕົ້ນ (Tentative list) ເພື່ອ ພິຈາລະນາໃນທີ່ປະຊຸມໃຫ້ເປັນ "ມໍຣະດົກທາງວັດທະນະທໍາ" ລໍາດັບ 4 ຂອງໄທ.

ກ່ອນໜ້ານີ້ ປະເທດ ໄທໄດ້ຮັບການຂຶ້ນທະບຽນມໍ ຣະດົກໂລກຖືກບັນຍາທາງວັດ ທະນະທໍາແລ້ວ 3 ຢ່າງຄື: "ໂຂນ" ຖືກຮອງຮັບເອົາໃນປີ



2018, "ນວດໄທ" ໃນປີ 2019 ແລະ "ການລໍາໂນຣາ" ທາງພາກໃຕ້ ໃນປີ 2021.

ການສະເໜີເອົາສົງການ ໄທ ເປັນມໍລະດົກວັດທະນະທໍາ ໂດຍຄະນະກໍາມະການສົ່ງ ເສີມ ແລະ ຮັກສາມໍຣະດົກຖືກ

ບັນຍາ ຄັ້ງທີ 1 ໃນປີ 2022 ຈາລະນາໃນທ້າຍປີ 2023 ນີ້. ເຊິ່ງຄາດວ່າ ຈະໄດ້ຮັບການຜື ແຫຼ່ງຂໍ້ມູນ: THAIPBS

ໂລກນີ້ ກໍຄືຢ່າງໄກ່ ແຕ່ລະຕົວໃນຢ່າງ ນັ້ນ ລະລິກທົດກັນເອງ ໄປຕະຫຼອດເວລາ ລົນກວ່າລະຖືກຂ້າ

ຄໍາຄົມ
ສົມທົດ

ໂລກນີ້ ກໍຄືຢ່າງໄກ່ ແຕ່ລະຕົວໃນຢ່າງ ນັ້ນ ລະລິກທົດກັນເອງ ໄປຕະຫຼອດເວລາ ລົນກວ່າລະຖືກຂ້າ



ມາດຕະການເລີ່ມງອດພ້ອມຄຸ້ມຄອງລະບົບ ລົນສົ່ງ ແລະ ການປະພຶດຂອງຜູ້ໂດຍສານ



ໃນຄໍລໍາ “ເບິ່ງໄວ້ໄດ້ບິດຮຽນ” ເມື່ອອາທິດ ຜ່ານມາ ຜູ້ຂຽນໄດ້ສະເໜີບົດຄວາມທີ່ໃສ່ຊື່ວ່າ: ເພື່ອຄວາມສະດວກສະບາຍ ແລະ ປອດໄພ ສໍາລັບ ຜູ້ໂດຍສານ ໂດຍໄດ້ສັງລວມເອົາບົດຮຽນຂອງທາງ ການ ສປຈີນ ແລະ ການາດາ ກ່ຽວກັບການປະຕິບັດ ນະໂຍບາຍຕໍ່ຜູ້ໂດຍສານທາງອາກາດ ໃນກໍລະນີຖືກ ຕົກຄ້າງຍ້ອນຖ້ຽວບິນຊັກຊ້າ ຫຼື ຖືກຍົກເລີກ. ບົດ ຄວາມໄດ້ບິດທ້າຍດ້ວຍຕົວຢ່າງ ກົດລະບຽບເຫຼັກ ຂອງສາຍການບິນ ສ.ເກົາຫຼີ ໃນການລົງໂທດຄົນ ໂດຍສານ ທີ່ຕົ້ມເຫຼົ້າເມົາແລ້ວກໍາລະວາດ ຜິດຖຽງ ຕ່ອຍຕົກັນຢູ່ໃນເຄື່ອງບິນ. ມາຮອດຈຸດນີ້ ເລີຍຄິດ ຮອດກໍລະນີທີ່ຄ້າຍຄືກັນທີ່ເກີດຂຶ້ນກັບສາຍການບິນ ອິນເດຍ ແລະ ປາກິດສະຕານ ເມື່ອຫຼາຍປີຜ່ານມາ ເຊິ່ງຜູ້ກໍ່ເຫດໄດ້ຮັບໂທດຢ່າງສາສີມ ເຊັ່ນໃນກາງ ເດືອນມັງກອນ ປີ 2018. ໃນຖ້ຽວບິນໜຶ່ງຂອງ ສາຍການບິນອິນເດຍ ໄດ້ເກີດມີການຕ້ອຍຕົກັນ ລະຫວ່າງນັກບິນສອງຄົນໃນຂະນະທີ່ຍິນກໍາລັງບິນ ຢູ່ກາງອາກາດ. ຜົນຕາມມາກໍຄືທັງສອງຖືກບໍລິສັດ ການບິນໄລ່ອອກການ ເພາະວ່າໃນເວລາຕ້ອຍຕົກັນ ນັ້ນ, ທັງສອງໄດ້ປ່ອຍໃຫ້ອິນບິນໄປຕາມລໍາຜັງ ເປັນ ໄລຍະສັ້ນໆ ແຕ່ກໍຖືວ່າເປັນຄວາມສາຽງສູງທີ່ສຸດ; ຢູ່ ປາກິດສະຕານ ກໍມີເຫດການຜູ້ໂດຍສານໃນຖ້ຽວ ບິນໜຶ່ງກົດຂວາງບໍ່ໃຫ້ສະມາຊິກລັດຖະສະພາສອງ ຄົນເຂົ້າໄປໃນເຄື່ອງບິນ ຍ້ອນວ່າທັງສອງເຮັດໃຫ້ ຖ້ຽວບິນເສຍເວລາລໍຖ້າເປັນເວລາ 1 ຊົ່ວໂມງ. ຂ່າວ ບອກວ່າ: ທ່ານຜູ້ແທນທີ່ຊຶ່ງກຽດສອງທ່ານນີ້ໄດ້ໃຊ້ ອຳນາດບາດໃຫຍ່ ສັ່ງໃຫ້ເຄື່ອງບິນຖ້າພວກຕົນ. ແນ່ ນອນເຄື່ອງບິນລໍຖ້າໄດ້, ແຕ່ຜູ້ໂດຍສານກວ່າ 100 ຄົນ ທົນບໍ່ໄດ້ຈຶ່ງພາກັນມາຍືນຕົນປະຕູຍືນໄວ້. ໃນທີ່ ສຸດ ສສຊ ທີ່ອວດອຳນາດທັງສອງ ກໍເລີຍຕົກຍືນຝັງ!

ຄອນຫຼວງໂຕກຽວ ແລະ ມີຜູ້ຖືກບາດເຈັບອີກ 6 ຄົນ. ໃນເດືອນພຶດສະພາ 2018, ກໍມີຜູ້ເຖົ້າອາຍຸ 90 ປີ ອີກ ຄົນໜຶ່ງຂັບລົດລ່ວງໄຟແດງໄປຕໍາຄົນຢ່າງ 4 ຄົນ ເຮັດໃຫ້ມີການເສຍຊີວິດ 1 ຄົນ. ຜົນການສໍາຫຼວດ ໄດ້ສະຫຼຸບວ່າ ເມື່ອຄົນເຮົາອາຍຸສູງຂຶ້ນ ລະບົບຄວາມ ຈຳ, ຄວາມສາມາດໃນການສັ່ງຊາຄວາມວ່ອງໄວໃນ ການຕອບ-ຮັບເຫດການສຸກເສີນທີ່ເກີດຂຶ້ນກໍນັບ ມື້ຫຼຸດນ້ອຍຖອຍລົງ. ຂ່າວໄດ້ມ້ວນທ້າຍວ່າ ການ ສຶກສາສໍາຫຼວດ ທີ່ຈັດຂຶ້ນໃນເດືອນມິຖຸນາ 2019 ນັ້ນ ໄດ້ກາຍເປັນເຂັມທິດໃຫ້ທາງການຍີ່ປຸ່ນ ຊອກ ວິທີແກ້ໄຂ ເພື່ອຊ່ວຍໃຫ້ຜູ້ເຖົ້າເຂົ້າເຖິງລະບົບການ ໂດຍສານທີ່ມີຄວາມປອດໄພກວ່າເກົ່າ.

ບັດນີ້ຂໍກ່ຽວມາໃສ່ເລື່ອງທີ່ເກີດຂຶ້ນຢູ່ສປຈີນ ຄືເລື່ອງການໂດຍສານໃຕ້ດິນທີ່ເອີ້ນວ່າ: ເມໂຕ ຫຼື ລົດໄຟໃຕ້ດິນ. ສະຖິຕິ ປີ 2019 ບອກວ່າ ຢູ່ ສປຈີນ ຈຳນວນຜູ້ທີ່ໃຊ້ບໍລິການລົດໄຟໃຕ້ດິນ ຖືກຈັດຢູ່ໃນ ອັນດັບທີ 2 ຂອງໂລກ ຮອງຈາກຍີ່ປຸ່ນ. ຢູ່ທົ່ວປະ ເທດຈີນ ໃນເວລານັ້ນມີການບໍລິການລົດໄຟໃຕ້ດິນ ຢູ່ 33 ຕົວເມືອງໃຫຍ່ຊາວຈີນນິຍົມໂດຍສານທາງ ໃຕ້ດິນຫຼາຍທີ່ສຸດ ເພາະມີຄວາມສະດວກສະບາຍ, ລາຄາຖືກ, ຕົງເວລາ ທັງເປັນລະບົບໂດຍສານທີ່ບໍ່ ສ້າງພາບເອກະລັກໃຫ້ແກ່ຕົວເມືອງ. ໃນທ້າຍປີ 2019, ທາງການຈີນໄດ້ອອກກົດໝາຍລົດໄຟ ໃຕ້ດິນ ເພື່ອຄຸ້ມຄອງລະບົບໂດຍສານປະເທດນີ້ໃຫ້ ເປັນເອກະພາບໃນທົ່ວປະເທດ. ກ່ອນໜ້ານັ້ນ ການ ຄຸ້ມຄອງລະບົບແມ່ນຂຶ້ນກັບຂໍ້ກຳນົດກົດລະບຽບສະ ເພາະໃນຕົວເມືອງຫຼືແຂວງທີ່ມີລະບົບລົດໄຟໃຕ້ດິນ ເທົ່ານັ້ນ. ກົດໝາຍລົດໄຟໃຕ້ດິນໄດ້ກຳນົດຫຼາຍໆ ຂໍ້ຫ້າມ ລວມທັງຫ້າມຜູ້ໂດຍສານເອົາອາຫານເຄື່ອງ ຕື່ມຕົດຕົວເຂົ້າໄປກິນຕື່ມພາຍໃນລົດ ຍົກເວັ້ນຜູ້ ໂດຍສານທີ່ມີບັນຫາສຸຂະພາບ, ເດັກນ້ອຍ ແລະ ເດັກແດງ, ຫ້າມເປີດເຄື່ອງສຽງເຄື່ອງສາຍສຽງດັງ ລົບກວນຄົນອື່ນ, ຫ້າມຍືນ ຫຼື ນອນຂວາງຕັ້ງນັ່ງ. ແນ່ນອນວ່າກົດໝາຍສະບັບນີ້ ສ້າງໄດ້ຮັບການປັບ ປຸງໃໝ່ເປັນກ້າວໆ ດ້ວຍບົດລົງໂທດຕໍ່ຜູ້ລະເມີດກົດ ໝາຍ ແລະ ຄົງມີລາຍລະອຽດຕື່ມ ກ່ຽວກັບບຸກຄົນ ທີ່ຖືກຄວນຍົກເວັ້ນຈາກຂໍ້ຫ້າມຕ່າງໆ.

ສໍາລັບ ບົດນີ້ ຜູ້ຂຽນກໍຍັງຂໍຖ້ຽວໆວຽນໆ ຢູ່ກັບເລື່ອງການໂດຍສານ ແຕ່ເປັນການໂດຍສານ ຢູ່ໜ້າດິນ ແລະ ໃຕ້ດິນ. ຢູ່ປະເທດຍີ່ປຸ່ນ ໃນປີ 2019 ໄດ້ຈັດໃຫ້ມີການສໍາຫຼວດກ່ຽວກັບບັນຫາຜູ້ເຖົ້າ ຂັບລົດວ່າມີຄວາມສຽງເກີດອຸບັດເຫດໜ້ອຍ ຫຼາຍປານໃດ. ທີ່ຕ້ອງມີການສໍາຫຼວດກໍເພາະວ່າໃນ ຊຸມປີຫຼັງໆມານີ້ ຈຳນວນປະຊາກອນອາຍຸສູງຢູ່ຍີ່ປຸ່ນ ນັ້ນໄດ້ເພີ່ມຂຶ້ນຢ່າງຫຼວງຫຼາຍ ແລະ ໄວວາ. ເຖິງຈະ ມີອາຍຸສູງແຕ່ພວກຜູ້ເຖົ້າຈຳນວນໜຶ່ງກໍຍັງມີຄວາມ ຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ຂັບລົດໄປມາຕາມທ້ອງຖະໜົນເອົາ ເອງ. ຜົນການສໍາຫຼວດຊ້ອກວ່າ 1 ໃນ 4 ຂອງຄົນ ເຖົ້າທີ່ອາຍຸແຕ່ 80 ປີຂຶ້ນໄປຍັງຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ຂັບ ລົດດ້ວຍຕົນເອງ. (ສະຖິຕິໃນເດືອນມິຖຸນາ 2019). ສ່ວນອຸບັດເຫດຄັ້ງຮ້າຍແຮງຈາກການຂັບລົດຂອງ ຄົນເຖົ້າບໍານານອາຍຸ 87 ປີ ຄົນໜຶ່ງຂັບລົດຕໍາເດັກ ຍິງອາຍຸ 3 ປີ ກັບຜູ້ເປັນແມ່ເສຍຊີວິດ ໃນກາງນະ

ອັດສະພາສາ ຜ່ານສູງຫົວ

ນອນລົມຕື່ນ # ບ່າລະບີ

ທ້າວແກ້ວ ນອນບໍ່ຫຼັບໄດ້ຫຼາຍຄົນມາແລ້ວ. ເຂົາບິດທ່ານໝໍເພື່ອບິນບົດໃຫ້ເຂົາທາຍລາໂລກ ນອນບໍ່ຫຼັບ. ເຂົາໄປຮອດຄະລີນິກຊີແກວ່ເວລາ ບົດໜຶ່ງຊົ່ວໂມງ. ທ່ານໝໍຖາມແບບໃດຮ້າຍວ່າ: “ເປັນຫຍັງເຈົ້າຈຶ່ງບິດບົດ ເປັນຊົ່ວໂມງ ພຸ້ນ?”

ທ້າວແກ້ວຕອບວ່າ: “ເຮົານອນລົມຕື່ນ”

OVER SLEEPING

BAOKBU

Mr. Keo had not slept for many night. He made an appointment with a doctor to be treated for insomnia. He turned up an hour late at the clinic. The doctor asked angrily, “why are you an hour late for your appointment?”

Mr. Keo replied: “I over slept”.

ສິ່ງເສີມບົດບາດຂອງຜູ້ເປັນພໍ່

● ໂດຍ : ສາວສິ້ນແຕ້ມ

ທະບາຄາບພັດທະບາລາວ LDB Bank

ຜູ້ຊີ້ນຳ : ທ່ານ ສິງຄໍາ ວົງພະຈັນ	ຄະນະຊ່ຽວຊານທີ່ປຶກສາ : ທ່ານ ສີສຸພັນ ແສງສະຫວັນ ທ່ານ ວິເສດ ສະແຫວງສິກສາ ທ່ານ ຄຳວິສັນ ແກ້ວສຸວັນ	ຄະນະບັນນາທິການ : ທ່ານ ປອ. ພິດສະໄໝ ບຸນວິໄລ ຫົວໜ້າ ທ່ານ ອັນທະວິ ວົງພະຈັນ ຮອງ ບກ ທ່ານ ເປຄໍາ ລໍຄໍາສອນ ຮອງ ບກ	ກອງບັນນາທິການ : ນາງ ກິງໃຈ ແສງອໍາພັນ ນາງ ສຸພາວັນ ຫອມສະນິດ ນາງ ປາກາລັກ ພິມມິໄຊ	ອອກແບບ - ຈັດໜ້າ : ທ່ານ ຄໍາຫວັນ ດາລາວົງ ນາງ ກຸກກິກ ບຸດດາໄຊ ທ່ານ ສິມນິກ ແກ້ວໄຊຍະຈັກ
---	--	--	--	---